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§37 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin 
von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och 
Margareta Carlsson (V) om en fristad för kulturarbetare 

§38 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin 
von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och 
Margareta Carlsson (V) om rutiner för vård vid samsjuklighet med 
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lasarett 

§42 Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) 
om specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård 

§43 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin 
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§45 Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), Tom 
Persson (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om att göra kulturen mer 
tillgänglig 

§46 Anmälan av motion från Anna Nordqvist (M) om att återöppna 
förlossningen i Karlskoga innan mandatperiodens slut 

§47 Anmälan av medborgarförslag om att stoppa vaccinering mot covid-
19 
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2023-04-24 

§ 30 Sammanträdets öppnande

Regionfullmäktiges ordförande hälsar fullmäktiges ledamöter, åhörare, medarbetare 
inom Region Örebro län och företrädare för massmedia välkomna till dagens 
sammanträde. 

Sammanträdet förklaras därefter öppnat. 

Paragrafen är justerad 
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§ 31 Upprop

Företas upprop, varvid anteckning om närvaro sker enligt följande: 

Valkrets Örebro läns Södra (Askersund, Laxå, Hallsberg och Kumla 
kommuner): 
Erik Baecklund (M) 
Thomas Vuolo (M) 
Emilia Molin (C) 
Fredrik Askhem (L) 
Erica Gidlöf (KD) 
Andreas Svahn (S) 
Theres Andersson (S) 
Rolf Karlsson (S) 
Frida Ahnér (S) 
Stefan Hven (S) 
Kenneth Lantz (V) 
Elin Jensen (SD) 
Oscar Lundqvist (SD) 
Viktoria Svanberg (SD) 
Robert Stenberg (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Västra (Karlskoga och Degerfors kommuner): 
Anna Nordqvist (M) §§ 30-66 
Anna Ragén (M) 
Ola Karlsson (M) 
Nina Höijer (S) 
Patrik Renberg (S) 
Yvonne Nilsson (S) §§ 30-51, 54-71 
Malin von Wachenfeldt (V) 
Patrik Nyström (SD) 

Valkrets Örebro – Lekeberg: 
Sebastian Cehlin (M) 
Anna Stark (M) §§ 30-58 
Lucas Holmberg (M) §§ 59-71 
Eghbal Kamran (M) 
Cecilia Askerskär Philipsson (M) 
Lennart Carlsson (M) 
Christer Sjödin (M) 
Monika Thyresjö (M) 
Charlotta Englund (C) 
Frank Tholfsson (C) §§ 30-51, 54-71 
Anna Gunnarsson (C) §§ 30-65 
Birgitta Borg (L) 
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Birgitta Malmberg (L) 
Behcet Barsom (KD) 
Anna Blomquist (KD) 
Magnus Lagergren (KD) 
Joakim Carlsson (S) 
Birgitta Hultin (S) 
Torgny Larsson (S) 
Peter Björk (S) §§ 30-58 
Azra Prepic (S) §§ 59-71 
Bulent Oktay (S) 
Fredrika Jakobsen (S) 
Lennart M Pettersson (S) 
Alesia Goncharik (S) 
Viktor Tullgren (S) 
Carola Johansson (S)  
Irén Lejegren (S) 
Tommy Ahlberg (S) 
Carina Oskarsson (S) 
Jessica Carlqvist (V) 
Marie Krantz (V) 
Margareta Carlsson (V) 
Jan Murman (SD) 
Bo Ammer (SD) §§ 30-51, 54-71 
Habib Brini (SD) 
Gunilla Fredriksson (SD) 
David Larsson (SD) 
Markus Allard (ÖrP) 
Peter Springare (ÖrP) 

Valkrets Örebro läns Norra (Hällefors, Ljusnarsberg, Lindesbergs och Nora 
kommuner): 
Eric Viduss (M) 
Conny Ärlerud (M) 
Lars-Göran Zetterlund (C) 
Bo Rudolfsson (KD) 
Ulla Bergström (S) 
Thomas Andersson (S) 
Kristine Andersson (S) 
Katja Ollila (V) 
Fredrik Dahlberg (SD) 
Tom Persson (SD) §§ 30-66 
Bjarne Bäckström (SD) §§ 67-71 

Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

§ 32 Protokollsjustering

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   justering av protokollet sker på Regionkansliet, Eklundavägen 2 Örebro, den 28 
april 2023, klockan 15.30 samt 

att   ordföranden, Patrik Renberg (S) och Margareta Carlsson (V) med Joakim 
Carlsson (S) och Jessica Carlqvist (V) som ersättare ska justera protokollet. 

Paragrafen är justerad 
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§ 33 Skrivelser till regionfullmäktige

Sammanfattning 
23RS561-2 
Från Kammarrätten i Göteborg med begäran om att utse nämndemän för tiden 2024-
2027 innan den 1 oktober 2023. 

23RS561-3 
Från Göta hovrätt med begäran om att utse nämndemän för tiden 2024-2027 innan 
den 1 oktober 2023. 

23RS561-4 
Från Förvaltningsrätten i Karlstad med begäran om att utse nämndemän för 
mandatperiod 2024-2027 innan den 16 oktober 2023. 

23RS2675 
Från Göta hovrätt med beslut om entledigande av nämndeman Margareta Engman 
(M).  

23RS627 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Darko Spahic (M) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Florencia Aroca Lopez (M) i valkrets Örebro-Lekeberg, från 
och med den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026, samt Eghbal Kamran 
(M) till ny ersättare i regionfullmäktige efter Darko Spahic (M) i valkrets Örebro-
Lekeberg, från och med den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026.

23RS630 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Carina Börjesson (M) till ny ersättare i 
regionfullmäktige efter Hossein Rahmani Azer (M) i valkrets Örebro-Lekeberg, från 
och med den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026. 

23RS1148 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Eric Viduss (M) till ny ledamot i 
regionfullmäktige efter Emil Wellander (M) i valkrets Örebro läns Norra, från och 
med den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026, samt Daniel Johansson (M) 
till ny ersättare i regionfullmäktige efter Eric Viduss (M) i valkrets Örebro-Lekeberg, 
från och med den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026. 

23RS2846 
Från Thomas Vuolo (M) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i gemensam nämnd för företagshälsovård samt tolk- och översättarservice. 

23RS18 
Från Länsstyrelsen i Örebro län som utsett Mikael Pihlgren (SD) till ny ersättare i 
regionfullmäktige efter Leif Erixon (SD) i valkrets Örebro läns Västra, från och med 
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den 9 mars 2023 till och med den 14 oktober 2026. 

23RS2964 
Från Alexa Bornrund (S) med begäran om entledigande från uppdraget som ersättare 
i kollektivtrafiknämnden. 

23RS3199 
Från Pernilla Marberg (SD) med begäran om entledigande från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 

23RS3276 
Regionens revisorer har överlämnat revisionsrapporten Uppföljning av 
investeringsprojektet H-huset. 

23RS3613 
Från Erik Röjare (S) med begäran om entledigande från uppdraget som ledamot i 
beredning för forskning och utbildning.  

23RS4028 
Från Christian Liljenhed (L) med begäran om entledigande från uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige och ersättare i folktandvårdsnämnden.  

23RS3-26, 28, 33, 34, 44, 46, 49, 51, 53, 55, 57, 58, 63, 66, 70, 74, 76, 77, 80, 81, 
84, 85, 86, 87, 88, 89, 90, 91, 94, 95, 96, 98, 99, 101 
Synpunkter från medborgare. 

Beslutsunderlag 
• Begäran om uppgifter gällande val av nämndemän i Kammarrätten i Göteborg
• Begäran om utnämnande av nämndemän för tiden 2024-2027 från Göta Hovrätt
• Begäran om nämndemän till Förvaltningsrätten i Karlstad för mandatperiod

2024-2027
• Beslut om entledigande av nämndeman Margareta Engman (M)
• Val av ny ledamot/ersättare i regionfullmäktige efter Florencia Aroca Lopez (M)

– Darko Spahic (M)
• Val av ny ledamot/ersättare i regionfullmäktige efter Hossein Rahmani Azer (M)

– Carina Börjesson (M)
• Beslut om ny ledamot och ersättare i regionfullmäktige efter Emil Wellander

(M)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i

företagshälsovård samt tolk- och översättarservice från Thomas Vuolo (M)
• Beslut om ny ersättare i regionfullmäktige efter Leif Erixon (SD)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ersättare i

kollektivtrafiknämnden från Alexa Borngrund (S)
• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i regionfullmäktige

från Pernilla Marberg (IP)
• Revisionsrapport - Uppföljning av investeringsprojektet H-huset
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• Begäran om entledigande från politiskt uppdrag som ledamot i Beredningen för 

forskning och utbildning från Erik Röjare (S) 
• Begäran om entledigande från politiska uppdrag från Christian Liljenhed (L) 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling och uppgifter 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling och uppgifter 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling och uppgifter 
• Frågor och synpunkter till Region Örebro län 
• Frågor och synpunkter till Region Örebro län samt begäran om svar 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling och uppgifter 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling 
• Synpunkter på Region Örebro län 
• Frågor och synpunkter till Region Örebro län samt begäran om svar 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Frågor och synpunkter till Region Örebro län 
• Frågor och synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Synpunkter till Region Örebro län 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling 
• Begäran om att få ta del av allmän/offentlig handling 
• Synpunkter på Region Örebro län 
• Synpunkter till regionstyrelsens ordförande Andreas Svahn (S) samt Region 

Örebro läns ledningsgrupp gällande bistånd och sjukvårdsmateriel till Ukraina 
• Synpunkter till Region Örebro län 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   bevilja Thomas Vuolos (M), Alexa Borngrunds (S), Pernilla Marbergs (IP), Erik 
Röjares (S) och Christian Liljenheds (L) begärda entlediganden, samt 
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att   överlämna relevanta skrivelser till valberedningen och Länsstyrelsen i Örebro 
län. 

Paragrafen är justerad 
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§ 34 Anmälan av interpellationer och frågor

Sammanfattning 
23RS3014 
Patrik Nyström (SD) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande Behcet Barsom (KD) om rekrytering av personal till avdelning Q i 
Karlskoga, bilaga § 34:1. 

23RS3033 
Elin Jensen (SD) har ställt en interpellation till servicenämndens ordförande Alesia 
Goncharik (S) om att restaurera museibyggnaden, bilaga § 34:2. 

23RS3043 
Elin Jensen (SD) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande Andreas 
Svahn (S) om hjälp till de behövande i Ukraina, bilaga § 34:3. 

23RS3757 
Jessica Carlqvist (V) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande 
Andreas Svahn (S) om regionen kommer att slopa ersättningen till digitala 
vårdgivare, bilaga § 34:4. 

23RS3758 
Jessica Carlqvist (V) har ställt en interpellation till kollektivtrafiknämndens 
ordförande Nina Höijer (S) om Region Örebro län värnar om CSG:s personal, bilaga 
§ 34:5.

23RS4045 
Jessica Carlqvist (V) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande 
Andreas Svahn (S) om hur det säkerställs att Örebro läns museum återöppnar senast 
2026, bilaga § 34:6. 

Beslutsunderlag 
• Interpellation om rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga
• Interpellation - restaurera länsmuseibyggnaden
• Interpellation - Hjälp till de behövande i Ukraina
• Interpellation - Kommer regionen att slopa ersättningen till digitala vårdgivare?
• Interpellation - Värnar regionen om CSG:s personal?
• Interpellation - Hur säkerställs att Örebro läns museums återöppnar senast 2026

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 

att   interpellationerna får ställas. 
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ID: IM201708a_rev01 

2023-03-09 Bilaga § 34:1 

Interpellation Sverigedemokraterna Örebro län 

Rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga 
Till: Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden Bechet Barsom

Personal inom kvinnosjukvården i Karlskoga föreslås enligt uppgift att under sommaren tillfälligt 
arbeta på en och samma avdelning. 
Vi har alla i nära minne hur det startade när nedmonteringen av förlossningen i Karlskoga började, då 
kallades det för sommarsamordning. Tanken var att personal skulle flyttas eftersom bemanningen inte 
kunde säkerställas vid förlossningen i Örebro. 

Eftersom sommarsamordning fortfarande tycks vara aktuellt så står vi uppenbarligen väldigt långt 
ifrån fullmäktigebeslutet om att hålla två förlossningsavdelningar öppna i region Örebro län. 
Att inte rekryteringsarbetet till avdelning Q och dess verksamheter har prioriterats innebär att 
kvinnosjukvården vid Karlskoga lasarett sakta nedmonteras. 

Därför frågar Sverigedemokraterna Örebro län 

Är det aktuellt att samordna kvinnosjukvården vid Karlskoga lasarett under den kommande 
sommaren och om så sker varför? 

Har personalen fått möjlighet att ge sin syn på hur verksamheten styrs på avdelning Q i 
Karlskoga? 

Råder det tystnadskultur inom verksamheten vid avdelning Q i Karlskoga, kan personalen delge 
sina åsikter utan risk för ”påföljder”? 

Om en barnmorska söker sig till Karlskoga och enbart kan arbeta 50%, nekas denne då 
anställning? 

Om en barnmorska söker sig till Usö och enbart kan arbeta 50% nekas denne då anställning? 

Hur många barnmorskor har region Örebro län sökt till kvinnosjukvården vid Karlskoga 
lasarett, samt hur många undersköterskor har sökts från februari 2022- februari 2023? 
Redovisningen skall enbart avse tjänster kopplade till Karlskoga. 

__________________________________ 
Patrik Nyström  
Sverigedemokraterna Örebro län 
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Bilaga § 34:2 
2023-03-15 Interpellation – Restaurera länsmuseibyggnaden 

Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Interpellation 
Restaurera länsmuseibyggnaden 

Till: Ordförande i Servicenämnden Alesia Goncharik 

Länsmuseibyggnaden i Örebro har stått utrymd alldeles för länge. Kanske restaurering blir av, men det finns inga 
tydliga besked om när huset ska stå färdigt och besökare återigen ska kunna se utställningar där. Vi behöver få 
en förklaring på hur det kommer sig att restaureringsprojektet inte fungerat och inte gett resultat. Vi behöver 
dessutom få ett tydligt besked om när museibyggnaden ska stå färdig med återetablerad verksamhet och när 
besökare kan komma dit.  

Länsmuseet är en mycket viktig verksamhet som bedrivs på flera platser. Länsmuseibyggnaden på 
Engelbrektsgatan 3 i Örebro utrymdes 2018 på grund av fuktproblem. Att huset stått utrymt i fem års tid är 
negativt av flera anledningar. Det är oacceptabelt att det tagit så lång tid att få handlingar färdiga till Örebro 
kommun för bygglov.  

Medborgare har under alla dessa år missat tillgången till sin historia genom att inte kunna ta del av utställningar, 
information eller se föremål ur samlingarna. Verksamheten i slottet är bra, men det räcker inte, det finns inte 
tillräckligt med utrymme för utställningar i den utsträckning som var möjligt i länsmuseibyggnaden.  

Fördröjningarna och hanteringen av det här projektet har enligt uppgifter kommit att innebära nära fördubblade 
kostnader för en kommande restaurering, jämfört med vad som tidigare i projektet var sagt. Den antagna 
kostnadsökningen från den tidigare summan på ca 60 miljoner kronor till en relativt färsk uppgift (februari 2023) 
om att restaureringen kommer att kosta ca 200 miljoner kronor, det ställer självklart till problem både för 
regionen och för hyresgästen, stiftelsen Örebro länsmuseum.   

Ansvaret ligger hos regionen eftersom Region Örebro län är fastighetsägare. Ansvariga behöver svara på hur det 
kunde gå så fel i det här projektet, hur man ser på kostnaderna och kostnadsökningen och när museibyggnaden 
ska stå färdig.  

Med anledning av detta undrar jag: 

▪ Vem ansvarar för restaureringsprojektet när det gäller länsmuseibyggnaden?

▪ Av vilka anledningar har det tagit fem år med planering av det här projektet och att restaurering ännu
inte skett?

▪ När återinvigs länsmuseibyggnaden med utställningar för besökare?

▪ Anser ansvariga att det är viktigt med en återetablering av museiverksamhet med utställningar i
länsmuseibyggnaden?

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Elin Jensen (SD) 
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Interpellation Sverigedemokraterna Örebro län  
 
Hjälp till de behövande i Ukraina 
Till: Ordförande i Regionstyrelsen Andreas Svahn 
 
Kriget i Ukraina pågår alltjämt och hjälp i olika former behövs på plats av uppenbara skäl. Vi har fått 
redogörelser från minoriteten som styr i Region Örebro län att regionen kan skänka material och att 
detta sker genom Socialstyrelsen under ordnade former. 

Nu får vi till oss genom media att regionen inte verkar ha skänkt en enda sak hittills under den tid 
kriget pågått.  

 

Därför frågar Sverigedemokraterna Örebro län 

Vad är anledningen till att inget material sänts till krigets Ukraina från Region Örebro län genom 
den ordnade samordningen som Socialstyrelsen anordnar?  

Har det diskuterats egna initiativ till att skicka utrustning då vi tydligen har material som är 
användbart, som behövs i Ukraina och inget händer från Socialstyrelsens håll? 

Hur mycket material slängs eller bränns inom regionen som skulle ha kunnat hjälpa folket i 
Ukraina? 

 
 

 

 

Elin Jensen  
Sverigedemokraterna Örebro län 
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Interpellation – Region Örebro län 
2023-04-24 

Kommer regionen att slopa 
ersättningen till digitala 
vårdgivare? 

Till ansvarigt regionråd: 

I en artikel i Dagens samhälle från februari i år 
gick det att läsa om hur Region Stockholm införde en 
så kallad “inomlänsersättning” 2021. Ersättningen 
ligger på 300 kronor per besök och går till 
vårdcentraler som tar emot patienter som inte har 
någon husläkare eller som är listade hos en annan 
vårdcentral. Detta gäller även nätläkarbolagen Kry 
och Doktor.se eftersom de har egna avtal med regionen 
och i stället för utomlänsersättningen får betalt 
enligt regionens egna regler. 

Enligt Svenska Dagbladet har Kry och Doktor.se varit 
de största mottagarna av “inomlänsersättningen”. 
Mellan januari och oktober 2022 fick bolagen drygt 74 
miljoner respektive 35 miljoner kronor.  
Men nu har Region Stockholm kommit överens om nya 
regler som innebär att rätten till 
“inomlänsersättningen” försvinner för digitala 
vårdgivare. Även ersättningsnivån för videobesök ska 
ses över. I nuläget ger digitala möten samma 
ersättning som fysiska möten. I den nya 
överenskommelsen sänks ersättningen för videobesök 
till 80 procent av ett fysiskt möte, vilket enligt 
Region Stockholm kommer att ge en besparing på 77 
miljoner kronor per år. 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande 
frågor till ansvarigt regionråd: 

• Hur mycket pengar avlägger Region Örebro län
till digitala vårdgivare per år?

• Finns det några avsikter i vår region att följa
exemplet i Region Stockholm, att rätten till den
så kallade “inomlänsersättningen” eller likande
försvinner för digitala vårdgivare?

För Vänsterpartiet Region Örebro län 

Bilaga § 34:4
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Interpellation – Region Örebro län 
2023-04-24 

    
 

 
Jessica Carlqvist (V) 
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Värnar regionen om CSG:s 
personal? 
 
Till ansvarigt regionråd: 
 
I media på senare tid har vi fått tagit del av 
läsning gällande hur personal behandlas på företaget 
CSG. Dessvärre är det inte första gången vi hör talas 
om oegentligheter kring detta företag. CSG är ett 
företag som anlitats av bl.a. Region Örebro län, 
Örebro kommun, flera kommunala bolag i Örebro, Örebro 
flygplats och inom regionens kollektivtrafik, där 
bolaget utför biljettkontroller på bussarna. 
 
Turbulens kring bolaget är känd sedan tidigare. När 
nu NA:s granskning avslöjar slarv med nycklar, 
trasiga larm, kartläggning av personalen och chefer 
som mobbar anställda till tårar. Där personal 
berättar att de styrs med skrämseltaktik, blir 
problemen allt tydligare kring detta bolag. 
 
Fler konstigheter kommer fram i ljuset, när en 
mellanchef på CSG arbetat i väktaruniform utan att 
vara behörig väktare, bl.a. på Örebro flygplats. 
 
CSG är nu anmält till Arbetsmiljöverket. De anställda 
på CSG har mått alldeles för dåligt under alldeles 
för lång tid, menar facket. Företaget behöver sparka 
i gång med kraftfullare insatser så fort det går, 
säger Clas Hellsing, ombudsman på Transport i Örebro. 
 
CSG svar blev att porta facket när de anställda kände 
sig oroade över säkerhetsrisker. 
 
När det gäller arbetsmiljön, så har regionen ett 
ansvar. Bolaget är ju upphandlat med skattemedel. 
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande 
frågor till regionstyrelsens ordförande: 
 

• Har eller kommer Region Örebro län att agera 
gällande CSG:s agerande mot sin personal? 
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• Kommer det att vidtagas några 
åtgärder för att följa upp att det ingångna 

avtalet mellan Regionen och CSG efterlevs? 

 
För Vänsterpartiet Region Örebro län 
 
 
 
Jessica Carlqvist (V) 
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Hur säkerställs att Örebro läns 
museums återöppnar senast 2026? 
 
 
Till ansvarigt regionråd Andreas Svahn (S): 
 
För Vänsterpartiet är kultur och länsbornas tillgång 
till den en viktig fråga. En del av detta är Örebro 
läns museum.  
 
På Engelbrektsgatan i Örebro ligger de lokaler som 
ska vara centrum för Örebro läns museums utåtriktade 
verksamhet. Tyvärr har ingen verksamhet kunnat 
bedrivas där sedan 2018. Detta efter att det sedan 
lång tid tillbaka varit känt att det funnits problem 
med lokalerna. Små underhållsarbeten och reparationer 
har gjorts, men tyvärr har dessa varit otillräckliga 
och problemen accelererade och det slutade i total 
nedstängning. I och med detta togs en plan fram som 
utgår från museets behov och byggnadens skick. Planen 
har godkänts och beslutats men någon renovering har 
trots detta ännu inte kommit igång. 
 
Örebro läns museum bedriver utåtriktad verksamhet på 
andra platser än i lokalerna på Engelbrektsgatan, de 
är både varierade och håller hög kvalitet. Vi menar 
dock att de inte täcker det behov som länsborna har 
av att få tillgång till sin historia och sitt 
kollektiva minne. Ett museibesök kan mycket väl vara 
fråga om rekreation eller konstnärliga upplevelser. 
Ett museum som Örebro läns museum har dock också 
funktionen att förvalta och tillgängliggöra vårt 
gemensamma kulturarv så att vi kan studera det. Detta 
gör det bland annat möjligt att lära av historien så 
att vi på bästa sätt kan ta beslut inför framtiden. 
Att ha tillgång till sin historia är en hörnsten i en 
demokrati. Fråga bara folket i Ukraina som lägger 
stora resurser på att skydda det kulturarv som de 
ryska invasionstrupperna systematiskt försöker 
förstöra. 
 
Att åter öppna museets lokaler på Engelbrektsgatan är 
mycket angeläget. För att museet inte bara ska kunna 
återuppta sin verksamhet utan också utveckla den 
inför framtiden har museiledningen önskat bland annat 
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uppgraderad säkerhetsklassning. Om man 
prutar på detta så har museets problem 

inte försvunnit, bara förflyttats lite. 
 
 
 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande 
frågor till regionråd Andreas Svahn (S): 
 

• När kommer Örebro läns museums lokaler på 
Engelbrektsgatan i Örebro att kunna öppna igen? 
 

• Hur säkras renoveringen av lokalerna så att 
Örebro läns museum kan bedriva den verksamhet, 
med bland annat uppgraderad säkerhetsklassning, 
som museiledningen önskar och länsborna 
förtjänar? 
 

• Vad är din förklaring till att denna renovering 
dragit ut på tiden så oerhört mycket? 

 
För Vänsterpartiet Region Örebro län 
 
 
 
 
Jessica Carlqvist (V) 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 35 Anmälan av motion från Anna Nordqvist (M) och Erik 
Baecklund (M) om att införa osteoporosscreening i 
Folktandvården för kvinnor över 50 år 
Diarienummer: 23RS930 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Anna Nordqvist (M) och Erik Baecklund 
(M) till Region Örebro län den 24 januari om att införa osteoporosscreening i 
Folktandvården för kvinnor över 50 år. 
 
Motionen har överlämnats till Folktandvården för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från Anna 

Nordqvist (M) och Erik Baecklund (M) om att införa osteoporosscreening i 
Folktandvården för kvinnor över 50 år 

• Motion -  Inför osteoporosscreening i Folktandvården för kvinnor över 50 år 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till folktandvårdsnämnden för beredning samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Folktandvårdsnämnden 
 
Paragrafen är justerad 

 
 
 
 

Sida 24 av 109



Örebro 23/01/20 

Motion 

Inför osteoporosscreening i Folktandvården för kvinnor över 50 
år! 

Osteoporos, eller benskörhet, orsakar frakturer som kräver omfattande vård och är 
mycket kostnadskrävande. Benskörhet drabbar varannan kvinna och var fjärde man i 
Sverige och ca. 80- 90 000 osteoporosrelaterade frakturer sker årligen, enligt rapport 
från Socialstyrelsen.  

Hos en yngre frisk person bildas normalt sett lika mycket ben som det bryts ner och 
mängden benmassa blir oförändrad. Under klimakteriet, när kvinnors 
östrogenbildning minskar i äggstockarna, ökar benomsättningen med en dominans 
av bennedbrytande celler. Osteoporos uppkommer när en obalans i benvävnaden 
uppstår och mer ben bryts ner än vad som bildas.  

Idag finns det möjlighet att behandla osteoporos hos 
kvinnor över 50 år på ett kostnadseffektivt sätt men för att kunna behandla 
sjukdomen och förebygga frakturer måste dessa patienter dock först identifieras. 

Tandvården har en viktig roll för att tidigt upptäcka osteoporos hos patienter. 
Röntgenbilderna som tas vid patientbesök på käkens skelett för att diagnostisera 
tandsjukdomar och andra munhålerelaterade sjukdomar, skulle även kunna upptäcka 
om en individ har osteoporos, eller ligger i riskzonen för att få det.  

Att införa osteoperosscreening för patienter, främst kvinnor över 50 år eller kvinnor 
som befinner sig i ett för tidigt klimakterium (prematur menopaus), skulle medföra att 
riskpatienter upptäcks i ett tidigt skede. För att möjliggöra detta måste arbetssättet 
förändras där osteoporosscreening ingår. Målsättningen bör vara att genomföra 
osteoporos kalibrerad digital röntgen på samtliga av dessa patienter. Forskare menar 
att bedömningen av osteoporos inte innebär någon extra belastning, varken gällande 
pengar eller stråldos.  

Om det föreligger en prognosförsämring eller ökad risk för benskörhet bör det per 
automatik gå en remiss till specialiserad osteoporosmottagning för råd och stöd samt 
medicinering, för att undvika framtida besvär. I dagsläget saknar Region Örebro län 
en sådan mottagning. Att satsa på förebyggande arbete som i tid kan stärka upp 
skelettet och reducera risken för benbrott, främst hos kvinnor över 50 år, kommer inte 
endast att leda till minskat lidande utan framförallt minskade kostnader för regionen 
framöver.  

Bilaga § 35
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Vi yrkar därför på att regionfullmäktige beslutar enligt följande: : 
 
att Folktandvården i Region Örebro län inför osteoporosscreening för kvinnor över 50 
år.  
 
att Folktandvården inför osteoporosscreening för kvinnor under 50 år som drabbats 
av för tidigt klimakterium. 
  
att Region Örebro län ser över möjligheten att implementera en särskild 
osteoporosmottagning på något av länets tre akutsjukhus. 
 
 
För Moderaterna ,  
 
Anna Nordqvist 
 
Erik Baecklund  
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 36 Anmälan av motion från Markus Allard (ÖrP) om att sluta 
köpa konst för pengarna 
Diarienummer: 23RS1724 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion från Markus Allard (ÖrP) om att sluta slösa köpa konst för 
pengarna inkommit till Region Örebro län den 13 februari 2023. 
 
Motionen överlämnas till Regionservice för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-03-24, anmälan av motion från (ÖrP) 

om att sluta köpa konst för pengarna 
• Motion - Sluta köpa konst för skattepengar 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till servicenämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Servicenämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige, 13 februari 2023 

MOTION till Regionfullmäktige: 

Sluta köpa konst för skattepengar! 
Region Örebro län tillämpar något som kallas ”enprocentregeln”. Regeln innebär att en procent av en 

skattefinansierad investering, exempelvis en byggnation, skall gå till konstutsmyckning. Skattepengar 

som ämnas att gå till kärnverksamheten slösas alltså på tavlor och diverse konstverk. Samtidigt 

försvarar sig regionstyret med att man bara ”till viss del” tillämpar enprocentsregeln. Hur man än 

vänder och vrider på det så väljer man att slösa mångmiljonbelopp på konstverk istället för att 

prioritera sjukvården.  

Detta gör man samtidigt som sjukvården i länet går på knäna, där gamla och sjuka inte får adekvat 

vård och personalen på golvet skriker sig hesa om dåliga arbetsförhållanden. Att i en sådan situation 

lägga miljonbelopp på konst är sjukt! 

Folk betalar skatt med förhoppningen att det skall komma dem till gagn, att pengarna ska gå till 

kärnverksamhet och inget annat. Det är därför högst orimligt att slösa deras pengar på konst! 

Örebropartiet yrkar därför: 

 Att regionen ska sluta köpa in konst för skattepengar.

 Regionen påbörjar en utförsäljning av redan inköpta konstverk.

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Markus Allard 

Bilaga § 36
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 37 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om en fristad för kulturarbetare 
Diarienummer: 23RS1861 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion inkommit den 15 februari 2023 från Jessica Carlqvist (V), 
Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om en fristad för kulturarbetare. 
 
Motionen har överlämnats till Regional utveckling för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om En fristad för kulturarbetare 
• Motion - En fristad för kulturarbetare 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till kulturnämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Kulturnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige – Region Örebro län 

Region Örebro län - En fristad för 
kulturarbetare 

Enligt Kulturrådet finns det idag 24 fristäder i Sverige som är medlemmar i det internationella 
fristadsprogrammet ICORN, International Cities and Refuge Network. De flesta är kommuner 
men även några regioner är medlemmar. Vissa fristäder har flera platser och tar då vanligtvis 
emot två konstnärer verksamma inom olika konstområden. 

Fristadskonstnärer är ett brett begrepp som innefattar journalister, konstnärer, poeter, skribenter, 
författare, bloggare, musiker, skådespelare, fotografer. Vänsterpartiet vill att Region Örebro län 
också tar sitt ansvar och blir en fristad för kulturarbetare. 

Det blir alltmer viktigare att visa både engagemang och solidaritet med världens kulturarbetare 
som nu fler än någonsin lever under censur, förtryck och dödshot. Det finns också en växande 
censur och otaliga sätt att hindra den konstnärliga friheten, inte bara från stater och myndigheter 
utan också från medborgargrupper med religiös eller politisk agenda. Särskilt utsatta är kvinnor 
och minoriteter, vars mänskliga rättigheter dagligen kränks. 

Från Sverige bör vi medverka till att i alla lägen försvara det fria ordet och konstnärernas 
möjligheter att verka fritt. Detta är därför vår möjlighet att kunna bidra just till detta. 

Fristadsprogrammet är ett led i att säkra yttrandefriheten, och allas globala rätt att få sina 
synpunkter framförda i offentliga sammanhang. Det är en solidaritetshandling med all världens 
utsatta kulturarbetare och ska ge hopp om att en bättre värld är möjlig. 

Förslag till beslut 

Att Region Örebro län ska ansöka om medlemskap i organisationen ICORN. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila Malin von 
Wachenfeldt 

Rolf Östman Marie Krantz Margareta Carlsson 

Bilaga § 37 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 38 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om rutiner för vård vid 
samsjuklighet med psykiatriska tillstånd och 
beroendeproblematik 
Diarienummer: 23RS1864 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion inkommit den 15 februari 2023 från Jessica Carlqvist (V), 
Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om rutiner för vård vid samsjuklighet med psykiatriska 
tillstånd och beroendeproblematik. 
 
Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• Motion - Rutiner för vård vid samsjuklighet med psykiatriska tillstånd och 

beroendeproblematik 
 
Beslut 
Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige besluta 
 
att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Motion till regionfullmäktige – Region Örebro län 

Rutiner för vård vid samsjuklighet med 
psykiatriska tillstånd och 
beroendeproblematik 
 
Patienter har på grund av sin samsjuklighet, med komplexa psykiatriska tillstånd och 
beroendeproblematik, svårt att få vård och stöd samordnat. Det finns många som vittnar om att 
patienter bollas fram och tillbaka mellan region och kommun.  

Att människor med ett tungt missbruk och grav psykisk ohälsa är svåra att behandla och ge 
adekvat stöd. Denna patientgrupp vill Vänsterpartiet uppmärksamma.  

Behandling och stöd av missbruk och psykisk ohälsa återfinns i två olika 
tvångsvårdslagstiftningar (LPT, Lagen om psykiatrisk tvångsvård och LVM, lagen om vård av 
missbrukare). Detta är personer som enligt brukarföreningar och patienterna själva, berättar att 
de ofta hamnar mellan stolarna vilket får förödande långvariga konsekvenser på många plan.  

Vänsterpartiets önskan är att vi förbättrar rutiner och arbetssätt för att nå fram till denna 
patientgrupp.  

Förslag till beslut 

Att en kartläggning sker för att säkerställa att Region Örebro län och kommunerna har 
rutiner och arbetssätt för den ovan beskrivna patientgruppen.  

Att en regional handlingsplan upprättas för att hitta rutiner för hur denna patientgrupp 
som beskrivs ovan, i samverkan med kommunerna får adekvat vård och 
omhändertagande. 

Vänsterpartiet Region Örebro län 

Jessica Carlqvist Katja Ollila Malin von 
Wachenfeldt 

Rolf Östman Marie Krantz Margareta Carlsson 

Bilaga § 38 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 39 Anmälan av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen 
(SD) om att skapa en mer rättvis ekonomisk 
fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygplats 
Diarienummer: 23RS1911 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion inkommit den 16 februari 2023 från Patrik Nyström (SD) och 
Elin Jensen (SD) om att skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande 
finansiering till Örebro flygplats. 
 
Motionen har överlämnats till Regionkansliet för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från Patrik 

Nyström (SD) med flera om att skapa en mer rättvis ekonomisk 
fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygpla 

• Motion - Skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande finansiering 
till Örebro flygplats 

 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till regionstyrelsen, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Regionstyrelsen 
 
Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Motion 
Skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande 
finansiering till Örebro flygplats 

Örebro flygplats ägs idag av 3 kommuner samt av Region Örebro län, fördelningen av ägarskapet lyder; Region 
Örebro samt Örebro kommun 44,95% vardera samt Karlskoga kommun och Kumla kommun innehar 5,05% 
vardera. 

Trots att Örebro flygplats är ett viktigt nav med ett väl uppbyggt nät av transporter in och ut ur vår region så är 
det få kommuner som vill eller är med och finansierar driften av flygplatsen. Det borde ligga i hela vår regions 
intresse att solidariskt vara med att finansiera flygplatsen i form av årliga driftbidrag.  

Att Örebro flygplats nu blir en beredskapsflygplats ligger i hela regionens intresse och bidrar med detta till en 
trygghet till samtliga kommuner. 

Med anledning av detta yrkar vi:

 Att Region Örebro utreder hur intresset ser ut hos de kommuner och företag som finns i vår region om
att vara med i finansieringen utav flygplatsen samt förankrar detta till styrelsen för Örebro flygplats.

 Att Region Örebro erbjuder andelar från det egna innehavet i flygplatsen till intresserade kommuner
och företag. 

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

____________________________ ____________________________ 
Patrik Nyström (SD) Elin Jensen (SD) 

Bilaga § 39
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 40 Anmälan av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen 
(SD) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett 
Diarienummer: 23RS1946 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion inkommit 2023-02-17 från Patrik Nyström (SD) och Elin 
Jensen (SD) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett. 
 
Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från Patrik 

Nyström (SD), återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett 
• Motion från Elin Jensen (SD) och Patrik Nyström (SD) om att återöppna 

förlossningen vid Karlskoga lasarett 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 

 
 
 
 

Sida 35 av 109



 Bilaga § 40  

 
 

Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se  Sid. 1  (1) 

Motion 
Återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett. 
 

Förlossningen vid Karlskoga lasarett föreslås att återöppnas 2029, detta är helt oacceptabelt. Tidigare 
utredningar har pekat på att patientsäkerheten inte kan garanteras, detta mot bakgrund av att det saknas 
bland annat kompetenser bestående av neonatologer. Det finns i Sverige flera öppna förlossningsenheter där 
dessa kompetenser ej finns, trots detta bedrivs förlossningsklinikerna patientsäkert. 
På Värnamo sjukhus, som saknar barnklinik, ansvarar anestesin för neonatal HLR, ett narkosteam larmas till alla 
medtagna barn och personalen tränar neonatalt 
Det kan inte vara meningen att neonatalförbundets åsikter skall ligga som grund för huruvida Region Örebro 
säkerställer att dess verksamheter drivs patientsäkert. 

Region Örebro styrs av en majoritet som saknar viljan och engagemanget att säkerställa att beslutet; 
skyndsamt återöppna förlossningen i Karlskoga sker. 

 

 

Med anledning av detta yrkar vi: 

▪ Att Region Örebro snarast startar rekrytering av personal med de kompetenser som övriga 
förlossningsenheter i landet tillämpar. Den arbetsmodell som tillämpas i Värnamo skall i utredningen 
beaktas särskilt eftersom de bedriver patientsäker vård utan neonatalläkare på plats. 

▪ Att hälso- och sjukvårdsnämnden ges uppdraget att fortlöpande ge information hur 
rekryteringsprocessen utvecklas till regionstyrelsen. 

▪ Att förlossningen vid Karlskoga lasarett skall återöppnas senast 2024 eller när personal har rekryterats. 

 

 

 

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

 

____________________________  ____________________________ 
Patrik Nyström (SD)   Elin Jensen (SD) 

    

 

 

Sida 36 av 109



  
 
 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 41 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om att återöppna förlossningen 
vid Karlskoga lasarett 
Diarienummer: 23RS1978 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion inkommit den 20 februari 2023 från Jessica Carlqvist (V), 
Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett. 
 
Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om att återöppna förlossningen vid Karlskoga 
lasarett 

• Motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), 
Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) om att 
återöppna förlossningen i Karlskoga 

 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 

 
 
 
 

Sida 37 av 109



Bilaga § 41 
Motion – Region Örebro län 

Till regionfullmäktige 2023-04-24 

    
 

 
 
  

Återöppna förlossningen i 
Karlskoga 
  
Det har varit många turer gällande förlossningen på 
Karlskoga lasarett. Vänsterpartiet vill påminna om 
delar i denna historia som för oss är helt avgörande.  
 
Det genomfördes en kartläggning av ärendet, av den 
dåvarande tillförordnade hälso- och 
sjukvårdsdirektören. Denna kartläggning påvisade 
brister som behövde åtgärdas. Dessa åtgärder var av 
sådan karaktär att det skulle kunna hanteras och att 
verksamheten skulle kunna fortsätta hålla öppet. 
Vänsterpartiet vill hänvisa till denna kartläggning 
och återskapa förlossningsverksamheten på Karlskoga 
lasarett enligt den verksamheten som rekommenderas 
enligt kartläggningen.  
 
Det har även framkommit, att det inte finns några 
nationella riktlinjer kring vilka professioner eller 
yrkesgrupper som måste finnas. Det ser olika ut i 
landet och man har helt enkelt funnit lösningar och 
använt sig av de resurser som finns på varje enskild 
klinik och sjukhus. Det finns flera exempel på detta, 
ett exempel är förlossningen i Värnamo.  
 
Utöver detta har det tillfallit regionen medel, men 
inte heller i samband med detta har vi sett eller 
hört om några initiativ som handlar om 
förlossningsverksamheten på Karlskoga lasarett.  
  
Vänsterpartiet i Örebro län vill att Karlskoga 
lasarettet ska återskapa förlossningen i Karlskoga, i 
egen regi och vara öppet dygnet runt och hela året 
runt.  
 
Vi vill att kvinnorna i västra länsdelen ska ha 
tillgång till trygg och god förlossningsvård och 
därför lyfter Vänsterpartiet denna fråga igen.  
 
Då den yttersta anledningen till stängningen av 
förlossningsavdelningen var bristen på kompetens, 
undrar vi nu hur Region Örebro län arbetar för att 
säkerställa att vi är på rätt väg, att vi aktivt 
arbetar för att rekrytera och utbilda personal som 
ska möjliggöra en återöppning inom en snar framtid.  
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Bilaga § 41 
Motion – Region Örebro län 

Till regionfullmäktige 2023-04-24 

    
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Med detta som bakgrund yrkar Vänsterpartiet 
 
Att Karlskoga förlossning inte ska vara organiserad 
som en länsklinik. 

Att förlossningsavdelningen ska återskapas i egen regi 
och ska hållas öppet dygnet runt och året om. 
 
Att första kartläggningen som genomfördes av Lena 
Adolfsson ska ligga till grund för återöppnandet.  
 
Att processen mot ett öppnande ska skyndas på och att 
rapporter kring detta ska redovisas löpande inom 
Hälso- och sjukvårdsnämnden. Här kan inbegripa t.ex. 
hur och när rekryteringen sker. 
 
 
 
Vänsterpartiet Region Örebro län 
 
 
 
 
Jessica Carlqvist  Katja Ollila  
 
 
 
 
 
Malin von Wachenfeldt   Rolf Östman  
 
 
 
 
 
Marie Krantz  Margareta Carlsson 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 42 Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss 
(M) om specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning 
intensivvård 
Diarienummer: 23RS2298 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) 
till Region Örebro län den 21 februari 2023 om att Region Örebro län ska arbeta 
aktivt för att en specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård ska 
starta på Örebro universitet och att en arbetsgrupp ska startas tillsammans med 
Örebro universitet för att kunna starta utbildningen senast år 2026. 
 
Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från 

Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om specialistsjuksköterskeutbildning 
med inriktning intensivvård 

• Motion till regionfullmäktige från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om 
specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård 

 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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  Bilaga § 42 

 

Örebro 2023-02-21 
 
Motion till Regionfullmäktige 
 
Specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård  
 
Region Örebro län står inför stora utmaningar när det kommer till framtidens kompetensförsörjning av 
sjukvården. Under många år har flera specialistområden kämpat med personalbrist och med pandemin 
färskt i minnet är läget nu sämre än någonsin. Ett specialistområde som är särskilt drabbat av 
personalbristen och i förlängningen bristen på vårdplatser är intensivvården. Sommaren 2022 var läget 
så allvarligt att IVA på Lindesbergs lasarett tvingades hålla sommarstängt.  
 
Region Örebro län har, jämfört med andra regioner, färre intensivvårdsplatser per invånare. Idag finns 
totalt 14 intensivvårdsplatser inom verksamhetsområde anestesi- och intensivvård, varav sex stycken 
finns i Örebro. Flera av regionens intensivvårdsplatser hålls just nu stängda på grund av personalbrist. 
Verksamhetens nuvarande bedömning är att åtta vårdplatser ska vara öppna men under rådande 
omständigheter finns det endast personal till att bemanna sex vårdplatser.  
 
För att skapa en hållbar arbetsmiljö för medarbetarna och säkerställa vården för svårt sjuka patienter, 
är det angeläget att intensivvårdsplatserna utökas. För att en utökning av vårdplatser ska vara möjlig 
krävs flera olika åtgärder, dels riktade insatser kopplat till arbetsmiljö och lönesättning men även 
utbildningsinsatser.  
 
Det är uppenbart att det finns stora problem med rekrytering av specialistsjuksköterskor inom 
intensivvården. Region Örebro län behöver möta rekryteringsbehovet genom att arbeta för att Örebro 
universitet startar en specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård. 
 
Region Örebro län erbjuder idag betalda utbildningsplatser inom olika specialistområden på flera olika 
universitet och högskolor i landet. Just utbildningen inom intensivvård tillhandahålls av bland annat 
Karlstad universitet och Linköpings universitet. Genom att utöka möjligheten för sjuksköterskor att 
vidareutbilda sig i länet kan fler tar steget och bli specialistutbildade sjuksköterskor. Det skulle på 
några års sikt kunna vara en av flera pusselbitar för att säkerställa en välfungerande intensivvård i 
Örebro län. 
 
Primärt är det inte Region Örebro län som beslutar om vilka utbildningar som ska anordnas på Örebro 
universitet. Däremot kan Region Örebro län visa på en viljeriktning, uppmana och genom olika sätt 
arbeta för att Örebro universitet så snart som möjligt startar en specialistsjuksköterskeutbildning med 
inriktning mot intensivvård. Liknande den dialog och samverkan man har med universitetet inom 
andra strategiska beslut kopplat till utbildning- och kompetensförsörjningsfrågor i regionen. Vi har 
tidigare sett att Regionen har visst inflytande och kan påverka i sådana frågor, t.ex. då Örebro 
Universitet till slut fick läkarutbildningen. 
 
Vi föreslår därför regionfullmäktige besluta:  
 
att Region Örebro län aktivt arbetar för att en specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning 
intensivvård startar på Örebro universitet. 
 
att Region Örebro län bildar en arbetsgrupp som i samverkan med Örebro universitet tar fram en 
plan för att starta utbildningen senast år 2026. 
 
 
 
Sebastian Cehlin (M)  Eric Viduss (M)   
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 43 Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) 
och Margareta Carlsson (V) om krafttag mot mäns våld mot 
kvinnor 
Diarienummer: 23RS2728 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), 
Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta 
Carlsson (V) om krafttag mot mäns våld mot kvinnor. 
 
Motionen har överlämnats till Regionkansliet – staben för hållbar utveckling för stöd 
i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, Anmälan av motion från 

Jessica Carlqvist (V) med flera om krafttag mot mäns våld mot kvinnor 
• Motion - Dags för krafttag mot mäns våld mot kvinnor 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till regionstyrelsen för beredning samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Regionstyrelsen 
 
Paragrafen är justerad 
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Dags för krafttag mot mäns våld 
mot kvinnor! 

Mäns våld mot kvinnor är ett stort och allvarligt 
samhällsproblem. 2021 dödades fem kvinnor i Sverige 
på fem veckor, något som skakade om Sverige men som 
tycks ha fallit lite i glömska nu. Detta dödliga våld 
var och är ju dock bara toppen på ett isberg. Många 
fler kvinnor lever i våldsutsatthet och under 
Coronapandemin förvärrades många kvinnors situation i 
samband med isolering. Det måste få ett stopp, nu! 

Regionerna som är ansvariga för vård och tandvård har 
stora möjligheter att fånga upp våldsutsatthet i det 
dagliga arbetet med patienter. Vården möter många 
kvinnor som söker vård just efter att de blivit 
utsatta för våld. Vården möter också våldsutsatta där 
våldet är den bakomliggande orsaken till andra 
problem och sjukdom. Depression, annan psykisk 
ohälsa, missbruk, stressrelaterade sjukdomar och 
kronisk smärta är några exempel. Att leva med våld 
påverkar hälsan och förkortar livet på flera sätt. 
Därför är det viktigt att vårdens personal har en bra 
kunskapsbas kring våld mot kvinnor, känner igen 
tecknen, vågar fråga och kan larma vid misstanke. 
Viktigt är också att ge personalen kunskaper om hur 
man ger ett bra bemötande till den utsatta. Region 
Örebro län har ett ansvar att ge all personal verktyg 
för att vilja och våga agera. Vi politiker behöver 
också kunskap.  

Därför yrkar Vänsterpartiet på förslag till beslut 

Att Region Örebro län erbjuder en 
kunskapshöjning för alla som jobbar inom vården för 
att både kunna fånga upp våldsutsatthet, larma kring 
och bemöta våldsutsatta. 

Att En grundläggande utbildning ges till Region 
Örebro läns samtliga anställda, och politiker om 
strukturer kring mäns våld mot kvinnor samt 
samhällets ansvar. 

Bilaga § 43

Motion – Region Örebro län 
2023-03-08 
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Motion – Region Örebro län 
2023-03-08 

    
 

Att Region Örebro län verkar för en 
ökad myndighetssamverkan mellan polis, vård 

och socialtjänst bl.a. genom att utbilda egen 
personal för att veta när sekretess skall brytas. 
 
 
 
 
 
Att Region Örebro län hos regeringen framför 
kravet på att en haverikommission upprättas varje 
gång en kvinna blir mördad och att relevanta 
myndigheter inklusive vården går igenom var 
skyddsnäten brustit. 
 
Att Region Örebro län använder sin roll som 
ansvarig för regional utveckling till att utbilda 
egen personal och påverka samhället till att bli mer 
jämställt. 
 
 
 
Vänsterpartiet Region Örebro län 
 
 
 
 
Jessica Carlqvist  Katja Ollila  
 
 
 
 
 
Malin von Wachenfeldt   Rolf Östman  
 
 
 
 
 
Marie Krantz  Margareta Carlsson  
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 44 Anmälan av motion från Erik Baecklund (M), Cecilia 
Askerskär Philipsson (M), Lennart Carlsson (M), Fredrik 
Askhem (L) och Thomas Vuolo (M) om att utveckla 
möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå vår 
kollektivtrafik 
Diarienummer: 23RS2895 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Erik Baecklund (M), Cecilia Askerskär 
Philipsson (M), Lennart Carlsson (M), Fredrik Askhem (L) och Thomas Vuolo (M) 
om att utveckla möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå vår 
kollektivtrafik. 
 
Motionen har överlämnats till Regional utveckling – Trafik och samhällsplanering 
för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från (M) 

och (L) om utveckla möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå 
vår kollektivtrafik 

• Motion - om utveckla möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå 
vår kollektivtrafik 

 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till kollektivtrafiknämnden för beredning, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Kollektivtrafiknämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Askersund 2023-03-11 

Motion till Regionfullmäktige 

Utveckla möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå vår 
kollektivtrafik

Regionen måste fortsätta utveckla fungerande transportmedel. Det är viktigt för hela 
länets tillväxt. Genom att förbättra förutsättningarna för alla trafikslag gör vi det möjligt 
att utveckla och stärka näringslivet i hela länet samtidigt som invånarnas resebehov kan 
tillgodoses i större utsträckning. Idag ser vi kapacitetsmässiga hinder, liksom en 
lagstiftning som inte alltid lever upp till behovet av effektivitet.  

De ekonomiska fördelar som kollektivtrafik innebär kan minska kostnaderna för 
vägunderhåll, eftersom den kan transportera ett stort antal människor i ett enda fordon. 

Regionens ekonomi är inom många områden mycket ansträngd och stora underskott 
prognostiseras. En utökad möjlighet till försäljning av annonsplatser skulle kunna 
minska kollektivtrafikens underskott. 

Moderaterna och liberalerna anser att förutom att fortsätta effektiviseringen av 
offentliga verksamheter, måste onödiga kostnader elimineras och skattepengarna 
användas så effektivt som möjligt. Regionen måste bli bättre på kostnadseffektiv 
utveckling och på att förbättra ekonomin inom varje enskild nämnd.  

Inom kollektivtrafikområdet finns en stor möjlighet till ökade intäkter genom försäljning 
av annonsplatser, både i och på kollektivtrafikens färdmedel. Intäkter från 
annonsförsäljning skulle tillsammans med biljettintäkterna öka kollektivtrafikens 
självfinansieringsgrad och minska det ekonomiska underskottet i 
kollektivtrafiknämnden.   

Vi föreslår därför fullmäktige besluta: 

att utöka möjligheten att sälja annonsplatser inuti och utanpå 
kollektivtrafikens fordon. 

Erik Baecklund (M) Fredrik Askhem (L) 

Cecilia Askerskär Philipsson (M) Thomas Vuolo (M) 

Lennart Carlsson (M) 

Bilaga § 44
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 45 Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström 
(SD), Tom Persson (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om att 
göra kulturen mer tillgänglig 
Diarienummer: 23RS3108 

 
Sammanfattning 
Anmäls att en motion har inkommit från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), 
Tom Persson (SD), Oscar Lundqvist (SD) till Region Örebro län 2023-03-14 om att 
göra kulturen mer tillgänglig. 
 
Motionen har överlämnats till Regional utveckling för stöd i beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från Elin 

Jensen (SD) med flera om att göra kulturen mer tillgänglig 
• Motion - Gör kulturen mer tillgänglig 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till kulturnämnden för beredning, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Kulturnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Sverigedemokraterna Örebro län 
Organisationsnummer: 875002–4187 
Köpmangatan 59 A, 702 23, Örebro 
Telefon: 076-348 56 43 
E-post: orebrolan@sd.se Sid. 1  (1)

Motion 
Gör kulturen mer tillgänglig 

Den snabba digitala utvecklingen öppnar för möjligheter som inte funnits tidigare. Det går att tillgängliggöra 

upplevelser och evenemang på ett helt annat sätt och till en mycket större publik än förut.  

Kommunbiograferna, som ofta i sig själva är en del av vårt kulturarv, hotas många gånger av nedläggning. Genom 

att tänka större och vidare kan man sprida länets kulturutövningar och nå ut till en bredare publik och samtidigt 

utöka användandet av de biografer som finns ute i länet.  

Som ett exempel har vi de livesändningar av opera som görs i Kumla och även i Askersund. 

Man skulle kunna se över möjligheterna att sända de teaterföreställningar som går på Örebro teater och de 

konserter med Svenska Kammarorkestern som är på Örebro konserthus, live eller i efterhand. Dessa konserter 

filmades under pandemin, så vi vet att det fungerar. Kanske finns det ännu fler kulturyttringar inom regionen 

som streaming skulle kunna fungera för.  

Det borde även utredas möjligheten att kunna sälja biljetter och få en länk, så att man kan titta hemma på sin TV 

eller sända på exempelvis sjukhus, äldreboenden, skolor eller liknande, där folk inte har möjlighet att ta sig till 

teatrar eller biografer. 

Sådana här digitala lösningar skulle inte bara gynna invånarna ute i kommunerna, landsbygdsborna och de som 

har svårt att ta sig någonstans, det skulle även sprida länets kultur till många fler och man skulle i och med det 

öka intäkterna och därmed självfinansieringen inom den offentligt finansierade kulturen. 

Med anledning av detta yrkar vi:

 Att Region Örebro län utreder möjligheterna till digital spridning av kulturutbudet som ägs eller är

delägt av Region Örebro län, exempelvis Örebro teater, Länsmusiken/Svenska Kammarorkestern med

flera.

 Att Region Örebro län söker aktivt samarbete med länets kommuner för att öka delaktigheten och

utbudet av digital kultur i Örebro län.

För Sverigedemokraterna i Region Örebro län: 

Elin Jensen Patrik Nyström 

Tom Persson Oscar Lundqvist 

Bilaga § 45
2023-03-14 Motion – Gör kulturen mer tillgänglig 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 46 Anmälan av motion från Anna Nordqvist (M) om att återöppna 
förlossningen i Karlskoga innan mandatperiodens slut 
Diarienummer: 23RS3397 

 
Sammanfattning 
En motion har inkommit den 23 mars 2023 från Anna Nordqvist (M) om att 
återöppna förlossningen i Karlskoga innan mandatperiodens slut. 
 
Motionen har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av motion från Anna 

Nordqvist (M) om att återöppna förlossningen i Karlskoga 
• Motion från Anna Nordqvist (M) om att återöppna förlossningen i Karlskoga 

innan mandatperiodens slut 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   remittera motionen till hälso- och sjukvårdsnämnden, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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Motion till Regionfullmäktige 

Återöppna förlossningen i Karlskoga innan mandatperiodens slut! 

Regionfullmäktige har återkommande debatterat återöppnandet av Karlskoga 
förlossning och BB sedan stängningen 2019. Vi har hört många argument till 
varför förlossning endast ska bedrivas på USÖ, läst flera kartläggningar som skilt 
sig åt med flera miljoner vad gäller beräknade kostnader och som hänvisar till allt 
från relativt små till massiva åtgärder som krävs för att ett återöppnande ska vara 
möjligt. Vi har även tagit del av olika planer för hur det fortsatta arbetet kring 
förlossningsverksamheten i länet ska se ut. 

I den senaste reviderade planen som beslutats om finns inga garantier för att 
förlossningen i Karlskoga kommer att återöppnas, då den främst handlar om att 
stärka upp kompetensen på USÖ med planering att där öppna nya lokaler på ett 
och samma ställe för neonatal-, förlossnings-, och kvinnosjukvård. 

Regionen har erhållit hundratals miljoner kronor för förlossningsvård i statliga 
bidrag sedan stängningen 2019 men det finns inget som påvisar att någon del av 
dessa pengar har använts för att upprätthålla två förlossningsavdelningar i länet. 
Samtidigt har RÖL gjort organisationsförändringar som resulterat i att vi tappat 
just den kompetens som anses vara en brist och som vi är i behov av för att öppna 
förlossningen i Karlskoga. Trots hänvisningar till kompetensbrist söker Regionen 
idag inga specialistläkare eller andra kompetenser relevanta för dessa 
verksamhetsområden. 

Regionfullmäktige har tidigare fattat beslut om att skyndsamt återöppna 
förlossningen i Karlskoga men trots det verkar arbetet ute i verksamheten 
snarare fortsatt följa den plan som finns från 2018 (”Genomlysning av 
kvinnosjukvård och förlossningsverksamhet i Region Örebro län”, T.Hallgren) och 
de förslag för framtida verksamhet i avd Qs lokaler verkar även de vara på väg att 
fullföljas enligt förslaget 2019 (”Förslag till framtida verksamhet i avd. Qs 
lokaler”). 

Regeringen har presenterat en satsning på vården enligt en överenskommelse 
mellan regeringen och SKR angående inriktning och insatser för en mer 
personcentrerad, tillgänglig och jämlik mödrahälsovård, förlossningsvård och 
eftervård, en del specifikt riktat för återöppnande av förlossningskliniker på 
landsbygden. Regeringen avsätter i denna satsning totalt 1,6 miljarder för 2023 
(vilket är ca 300 mnkr mer än 2022). Region Örebro läns budgeterade del för 
2023 beräknas till 45 429 mnkr. RÖL bör använda den här satsningen till att 
återöppna förlossningsverksamheten i Karlskoga. 

Bilaga § 46
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Region Örebro län är en politiskt styrd organisation, vilket innebär att beslut 
fattade av Regionens högsta beslutande organ ska verkställas av verksamheten.  
 
Det är förvaltningsledning och ytterst styrande politikers ansvar att så sker. 
Regionstyrelsen ska i sin tur följa upp att dessa beslut verkställs. Vår uppfattning 
är att en reviderad plan där en återöppning inte sker förrän 2029 inte kan anses 
vara ”skyndsamt” och därför inte kan anses acceptabel. 
  
Ju längre tid förlossningen hålls stängd desto svårare blir det att möjliggöra en 
återöppning. För att en återöppning ska vara möjlig behöver den ske under 
nuvarande mandatperiod. Kvinnorna i Örebro län förtjänar tryggheten och 
valfriheten att fortsatt ha två förlossningsenheter med tillhörande BB i länet. 
  
 
Med anledning av detta föreslår Moderaterna Regionfullmäktige besluta: 
  
Att en återöppning av förlossningen i Karlskoga sker under nuvarande 
mandatperiod  
  
Att Hälso- och sjukvårdsnämnden kontinuerligt får uppdateringar om hur arbetet 
med återöppningen fortskrider 
  
Att medel riktade till förlossningsvård och kvinnors hälsa från SKR och 
regeringen används till att möjliggöra återöppnandet, nu och under kommande år 
  
Att hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att säkerställa att beslutet 
verkställs under nuvarande mandatperiod. 
  
  
Anna Nordqvist (M) 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 47 Anmälan av medborgarförslag om att stoppa vaccinering mot 
covid-19 
Diarienummer: 23RS1903 

 
Sammanfattning 
Anmäls att ett medborgarförslag inkommit den 16 februari 2023 om att stoppa 
vaccinering mot covid-19. 
 
Medborgarförslaget har överlämnats till Hälso- och sjukvårdsförvaltningen för stöd i 
beredningen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anmälan av medborgarförslag 

om att stoppa vaccinering mot covid-19 
• Medborgarförslag, stoppa vaccination mot covid-19 
• Bilaga 1 - Covid19 vaccine doses and confirmed deaths 
• Bilaga 2 - Reports by sex 
• Bilaga 3 - Utdrag ur Läkemedelsverkets databas för spontana rapporterade 

misstänkta biverkningar 
• Bilaga 5 - svar från Folkhälsomyndigheten och Läkemedelsverket avseende 

angelägna frågor kring covid19-vaccinering 
• Bilaga 6 - Massvaccinationerna måste utvärderas av oberoende granskare 
• Bilaga 7 - Läkarupproret covid-19 faktablad 1 
• Bilaga 7 - Läkarupproret covid-19 faktablad 2 
• Bilaga 9 - Öppet brev till Sveriges regering, Sveriges regioner, 

Folkhälsomyndigheten och Läkemedelsverket 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   överlåta till hälso- och sjukvårdsnämnden att besluta i ärendet, samt 
 
att   ta anmälan till protokollet. 
 
Skickas till 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
 
Paragrafen är justerad 
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C 7g 

I Region Örebro län 

MEDBORGARFÖRSLAG 
Namn Efternamn 

Leif. G:son Nygård 

Förslaget (Kortfattat namn) 

Stoppa vaccineringen mot covid-19, utred biverkningarna o. stöd drabbade 

Motivering (Lämna en mer utförlig beskrivning av ditt medborgarförslag. Motivera gärna varför du anser att 

förslaget ska genomföras och hur det i så fall kunna ske) 

En mer utförlig beskrivning av mitt medborgarförslag med bakgrund och motivering - se 
vidstående skrivelse med 12 noter/referenser och 8 bilagor. 

Den här sidan kommer att publiceras på Region Örebro läns webbplats i sin helhet samt i protokoll, 
kallelser och handlingar som behandlar detta medborgarförslag. 

2(2) 

www.regionorebrolan.se 

Bilaga § 47
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Stoppa covid-19-vaccineringen, utred biverkningarna och stöd drabbade 

Att vaccinet mot covid-19 inte fungerar särskilt bra och att massvaccinering har orsakat 

dödsfall och omfattande allvarlig biverkningar, bör leda till att vaccineringen stoppas och en 

granskning genomförs. 

Under Läkaruppropets konferens i Stockholm 21-22/1 2023: Pandemic Strategies: Lessons 

and Consequences — International Conference in Stockholm, som samlade över 1000 

åhörare och både svenska och internationella läkare och forskare, beskrevs ingående 

problemen med vaccinet.' 

Jag är inte vaccinationsmotståndare, ansåg redan från början att det var helt rätt att vaccinera 

äldre, från 65+ och dem med underliggande sjukdomar. Jag trodde ju som alla andra att 

vaccinet skulle stoppa smitta och att fullvaccinerade skulle komma att känna sig trygga. 

Men istället har det blivit tvärtom: vaccinet mot covid-19 har begränsad effekt och ger för 

friska individer mer skada än nytta.' Då är motiverat att ändra vaccinationsstrategin. 

Enligt inrapporterade biverkningar till Läkemedelsverket (LV) t o m 2023-02-02 av de tre 

verksamma vaccinen — Comirnaty, Spikevax och Vaxzevria — har 425 människor dött och 

12601 fått allvarliga biverkningar. Och "en rapport bedöms som allvarlig om den 

misstänkta biverkningen leder till döden, är livshotande, innebär sjukhusvård eller förlängd 

sjukhusvård, leder till invalidisering, medför medfödd missbildning eller annan medicinsk 

viktig händelse." (LV). Då är allmänt vedertaget att bara 1-10% av alla biverkningar 

rapporteras. Uppgifterna ska ställas i relation till att 7999 allvarliga biverkningar för alla 

mediciner (25000) i Sverige rapporterades 2020. (LV). 

Något av det mest alarmerande: 

Bamafödandet i Sverige minskade med 7,7% i 207 av 290 kommuner 2022. Detta 

sammanföll i tid med att vaccinering av gravida tilläts i april/maj 2021. 

to- Från Svenska Intensivvårdsregistret kan inhämtas att inlagda på IVA den senaste 

månaden, med positivt virus-test, är femtiotre (53). Totalt fem (5) ovaccinerade. Det vill 

säga: En övervägande majoritet av svårt sjuka och inlagda på sjukhus pga. covid-19-virus är 

vaccinerade. 
Läkemedelsverket (LV) godkände att över 300 000 vaccindoser från Pfizer/BioNTech 

som tillverkats i anläggningar som saknade nödvändiga säkerhetscertifikat, togs in i Sverige 

i december 2020, och som sedan har injicerats i svenskar (vilket Epoch Times rapporterat 

om i nr 47:2022 och nr 2:2023)Y 

I> Explosionsartad utveckling av bröstcancer och spikproteiner i flera kroppsorgan efter 

vaccinering något Ute Krtiger MD, DmedSci pathologist och Arne Burkhardt Professor Dr. 

Med. of Pathology konstaterat vid obduktioner där sjukvården inte fann något 

anmärkningsvärt och som redovisades vid konferensen i Stockholm 2023-01-22. 

(Föreläsningarna videofilmades och kan nås via länken not/ref. 1). 

Samtidigt ökar vaccineringen successivt — trots att över 70% av Sveriges befolkning är 

fullvaccinerad, flockimmunitet kan anses uppnådd, de ovaccinerade på IVA är en minoritet 

och dödstalen sjunker. (Bilaga nr 1). 
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Det aviseras också att framtida vaccin, även för influensa, ska bygga på den här kritiserade 
mRNA-tekniken. Den enda kategori som enligt statistiken haft hjälp av vaccinet är äldre 
70+. Övriga ålderskategori, med friska människor utan underliggande sjukdomar, hade inte 
behövt vaccineras alls. Mortaliteten är för övrigt 0,15-0,30%, det vill säga inte högre än för 
en influensa. Så vaccinationsstrategin mot covid kan hädanefter följa samma strategi som 
inför säsongsinfluensan. 

Läkemedelsverkets opartiskhet kan också ifrågasättas när de själva utför granskningar av 
biverkansrapporter och inte en oberoende myndighet samt helt förlitar sig på European 
Medicines Agency:s (EMA) bedömningar, en myndighet som till 87% finansieras av 
läkemedelsindustrin. Risk för intressekonflikter och jäv är uppenbar. 

Ett exempel på detta är WHO :rekommendationer för Oxford-Astra Zenecas COVID-19 
vaccin (Vaxzevria) där de säger att: "The vaccine is safe and effective for all individuals 

aged 18 and above [...1" 7 . Samtidigt meddelar den brittiska hjärtstiftelsen (BHF) att: "[..] 
the UK government is not ordering future supplies of the AstraZeneca Covid-19 vaccine 

[J" 8* Ett ställningstagande som baseras på data från brittiska "Coronavirus Yellow Card 
reporting site" vilket visar 173 848 biverkningar av Astra Zenecas vaccin, varav cirka 75% 
är allvarliga'. 

Folkhälsomyndigheten tar ingen notis om detta i sina rekommendationer som träder i kraft 
2023-03-01 utan meddelar: "Personer i åldern 50-64 år rekommenderas en dos under 

perioden 1 mars 2023-29 februari 2024. Dosen bör i första hand ges inför höst- och 

vintersäsongen 2023. Rekommendationen gäller oavsett tidigare antal doser" "). 

Läkemedelsverkets biverkningsrapporter visar sedan att 1684 kvinnor och 741 män t o m 
2023-02-02 har fått allvarliga biverkningar av Astra Zenecas covidvaccin. (Bilaga nr 3). 
Ändå fortsätter FHM och LV att rekommendera detta vaccin för alla från 50 års ålder. 
Det är dessutom så att Comirnaty (Pfizer/BioNTech) har betydligt fler allvarliga 
biverkningar och Spikevax (Moderna) ungefär lika många som för Vaxzevria (Astra 

Zenica). 

Att fortsätta vaccinationsstrategin mot covid-19 som hittills mot bakgrund av de omfattande 

larmrapporter som framkommit är förkastligt, kontraproduktivt, inhumant, oetiskt och 

strider mot Hälso- och sjukvårdslag (2017:30), Avd II, 3 kap. 1 §, första stycket och 2 § 

samt 5 kap. 1 § punkt 2 och 3 §. 

Jag förstår att Region Örebro län följer den nationella planen för vaccinering. Men samtidigt 

är regionen självständig i förhållande till staten och rekommendationer från myndigheterna 

är inte tvingande. Så ansvariga politiker kan med länsbornas bästa för ögonen dra i 

handbromsen när utvecklingen är på väg åt fel håll. Och det är den nu. 

För vad vi ser kan bara vara början. Hur ska ni som regionpolitiker kunna försvara ert 

ställningstagande när omfattningen av sidoeffekterna visar sig än tydligare om låt säga 3, 5, 

10 år? Vad ska ni säga åt dem som drabbats? Och varför ska jag som skattebetalare 

finansiera bristfälligt vaccin och sjukhusvård för dem med allvarliga biverkningar? 

Behandlingsalternativ att rekommendera för såväl patienter med allvarliga biverkningar som 

post-covid-syndrom och i profylaktiskt syfte är att följa Dr Zelenko Prevention and 
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Treatment Protocol." När dr. Vladimir Zelenko (1973-2022) behandlade president Donald 
Trump våren 2020 hade han redan behandlat fler än 350 patienter varav endast en behövde 
sjukhusvård. Två år senare hade han behandlat mer än 7000 patienter med blott tre (3) 
döda.' 

Under Folk och Försvars rikskonferens i Sälen (januari 2023) diskuterades "sprickor i 
samhällskontraktet". Professor i kriminologi Jerzy Sarnecki menade att utvärderingar är 
centrala för att stävja brottsutvecklingen. Staten måste utvärdera åtgärderna innan man 
fortsätter eller beslutar om nya åtgärder för att förvissa sig om att insatserna är effektiva och 
inte blir kontraproduktiva. Samma strategi måste gälla på alla samhällsområden. 

Jag tycker sedan det är mycket oroande att politiker, myndigheter och media samfällt — med 
några få undantag — tycks strunta i den alarmerande sjukdoms- och skadeutvecklingen som 
sker i spåren av massvaccineringen. 

Det leder ovillkorligen till en misstro från alltfler svenskar mot politiska företrädare och 
myndigheter i takt med att människor drabbas av allvarliga biverkningar och närstående dör. 
Kittet mellan medborgare och personer med makt krackelerar och riskerar försvinna helt. I 
stället ökar spänningen i samhället vilket i förlängningen utgör ett hot mot den rådande 
ordningen — och mot demokratin. 

Så mot bakgrund av de omfattande larmrapporter som framkommit bör av hälso-, kostnads-
och säkerhetsskäl strategin för covid-19-vaccinering justeras och utvärdering ske så att 
misstag rättas till inför framtida pandemier som förklaras samhällsfarliga. 

Mina förslag är således: 

- Stoppa vaccinering mot covid-19 för alla friska under 65 år. 

- Undersöka varför barnafödandet minskar i länet och vidta åtgärder för att 
vända utvecklingen. 

- Utvidga och förstärk behandling och stöd för patienter med allvarliga 
biverkningar och post-covid-syndrom kraftigt. 

Örebro den 15 februari 2023. 

Leif :son Ny 

Berggatan 25 

70364 Örebro 

Noter/Referenser: 

1) https://lakaruppropet.se/intemational-conference-pandemic-strategies/ 

2) https://react19.org/1250-covid-vaccine-reports/ 

3) https://ourworldindata.org/coronavirus#explore-the-global-situation 
4) https://omni.se/farre-barn-fodda-2022-an-pa-manga-ar-i-sverige/a/zElywq 
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5) https://www.epochtimes.se/Allvarliga-fel-i-vaccinproduktion—Lakemedelsverket-
blundar-568601  

6) https://www.epochtimes.se/Covid-vacciner-tillverkades-utan-sakerhetscertifikat-
241829  

7) https://www.who.int/news-room/feature-stories/detail/the-oxford-astrazeneca-covid-
19-vaccine-what-you-need-to-know  

8) https://www.bhforg.uk/informationsupport/heart-matters-
magazine/news/coronavirus-and-your-health/astrazeneca-covid-vaccine  

9) https://coronavirus-yellowcard.mhra.gov.uk OBS! En låst sida, bilaga nr 2 är 
skärmdump från dr. John Campbells YouTube-kanal, 

https://www.youtube.com/watch?v=onNe5VMQAwQ  

10)https://www.folkhalsomyndigheten.se/smittskydd-beredskap/utbrott/aktuella-
utbrott/covid-19/vaccination-mot-covid-19/om-vaccinerna-mot-covid-19/nya-
rekommendationer-for-vaccination-mot-covid-19/  

11)https://www.aestheticsadvisor.com/2021/01/quercetin-and-zinc-zelenko-

treatment.html  

12)https://www.clarkcountytoday.com/news/dr-zelenko-we-could-have-ended-

pandemic-long-ago/ 

Bilagor: 

1) Utdrag ur "Our World in Data site" som visat vaccindoser och döda i Sverige 

2020.03.15-2023.02.09. 

2) Utdrag ur brittiska "Coronavirus Yellw Card reporting site" och biverkningar av 

Astra Zeneckas covidvaccin Vaxzevria, 

3) Utdrag ur Läkemedelsverkets biverkningsrapport t o m 2023-02-02 rörande Astra 

Zenecas covidvaccin Vaxzrevia. 

4) Utdrag från Läkaruppropets hemsida och Bio-Medico Legala Nätverket (BMLN): 

Svar från Folkhälsomyndigheten och Läkemedelsverket avseende angelägna frågor 

kring covid-19-vaccinering. Stockholm den 9 december 2022. 

5) Propå från Bio-Medico Legala Nätverket (BMLN): "Massvaccinationer måste 

utvärderas av oberoende granskare". 

6) Läkaruppropets Faktablad #1 med referenser. 

7) Läkaruppropets Faktablad #2 med referenser. 

8) Öppet brev till Sveriges regering, Sveriges regioner, Folkhälsomyndigheten och 

Läkemedelsverket: "Hur många fler allvarliga biverkningar av vaccinet är 

acceptabelt?". 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 48 Aktuell regioninformation 
 
Ingen aktuellt regioninformation lämnades vid dagens sammanträde. 
 
Paragrafen är justerad 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 49 Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2022 
Diarienummer: 23RS2227 

 
Sammanfattning 
Region Örebro läns hel- och delägda bolag har överlämnat årsredovisningar för 2022 
innehållande verksamhetsberättelser, ekonomisk redovisning och förslag till 
disposition av vinster respektive förluster. Enligt gällande bolagspolicy ska 
regionstyrelsen utarbeta förslag till instruktioner till de stämmoombud, som utsetts 
till respektive bolagsstämma, som anger hur ombuden ska rösta. Om instruktionerna 
gäller ärenden av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt ska dessa 
utfärdas av regionfullmäktige. Övriga instruktioner kan utfärdas av regionstyrelsen 
på delegation från regionfullmäktige. 
 
Årsredovisning för Inera AB kommer att fastställas av bolagets styrelse den 28 mars 
och AB Transitio kommer att fastställa sin årsredovisning på styrelsemöte den 20 
april. Följden blir att dessa årsredovisningar inte hinner behandlas av 
regionfullmäktige 24 april med föregående beredning av regionstyrelsen i mars. För 
att årsredovisningarna ska godkännas före bolagens årsstämmor och regionens 
stämmoombud ska få instruktioner kopplade till dessa, delegerar regionfullmäktige 
till regionstyrelsen att fatta beslut om detta vid sitt möte den 3 maj. Dessa två bolag 
ingår inte i de sammanställda räkenskaperna för Region Örebro län då ägarandelen 
uppgår till 0,2 procent i Inera AB och 5 procent i Transitio AB 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, godkännande av ägda bolags 

årsredovisningar år 2022 
• Region Örebro läns förvaltnings AB:s årsredovisning 2022 
• Länsgården Fasitgheter AB:s årsredovisning 2022 
• Örebro Gåsen Fastigheter AB:s årsredovisning 2022 
• Länstrafiken Örebro AB:s årsredovisning 2022 
• Landstingsbolaget i Örebro AB:s årsredovisning 2022 
• Länsteatern Örebro AB:s årsredovisning 2022 
• Scanec ABs årsredovisning 2022 
• Örebro läns flygplats AB:s årsredovisning 2022 
• Alfred Nobel Science Park AB:s årsredovisning 2022 
• Länsmusiken i Örebro AB:s årsredovisning 2022 
• Oslo-Stockholm 2.55 AB:s årsredovisning 2022 
• Svealandstrafiken AB:s årsredovisning 2022 
• Tåg i Bergslagen AB:s årsredovisning 2022 
• Mälardalstrafiken AB:s årsredovisning 2022 
• Länstrafiken Mälardalen AB:s årsredovisning 2022 
• Almi Företagspartner Mälardalen AB:s årsredovisning 2022 
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2023-04-24 

 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   delegera till regionstyrelsen att fatta besluta om årsredovisning 2022 och 
uppdrag till stämmoombud för Inera AB och Transitio AB, 
 
att   årsredovisningar 2022 för Region Örebro läns hel- och delägda bolag läggs med 
godkännande till handlingarna, 
 
att   Region Örebro läns stämmoombud får i uppdrag att vid årsstämman för 
respektive bolag rösta för att: 
 
1. fastställa resultaträkningen och balansräkningen samt i förekommande fall 
koncernresultaträkningen och koncernbalansräkningen, 
 
2. disponera bolagens vinster eller förluster enligt de fastställda balansräkningarna, 
 
3. bevilja ansvarsfrihet gentemot bolagen för styrelseledamöterna och de 
verkställande direktörerna, 
 
att   Region Örebro läns stämmoombud för majoritetsägda bolag får i uppdrag att vid 
årsstämma för respektive bolag rösta för att bolaget ska följa Region Örebro läns 
bolagspolicy, samt 
 
att   Region Örebro läns stämmoombud i Region Örebro läns förvaltnings AB, 
Länsgården Fastigheter AB, Länstrafiken Örebro AB, Länsteatern i Örebro AB, 
Scantec AB, Örebro läns flygplats AB ska rösta för att arvode ska utgå till de 
styrelseledamöter, suppleanter och lekmannarevisorer som utsetts av 
regionfullmäktige i enlighet med av regionfullmäktige i Örebro beslutade ”Arvoden 
och ersättningar till förtroendevalda i Region Örebro län” samt att arvode till revisor 
ska utgå enligt godkänd räkning. 
 
Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 50 Region Örebro läns årsredovisning 2022 
Diarienummer: 23RS2214 

 
Sammanfattning 
Regiondirektören överlämnar årsredovisning 2022 för Region Örebro län för 
regionfullmäktiges behandling av Region Örebro läns samlade årsredovisning. 
 
Årets balanskravsresultat uppgår till 300 miljoner kronor. I balanskravsresultatet 
exkluderas orealiserade värdeförändringar av finansiella tillgångar. Om denna post 
läggs till uppgår årets resultat för 2022 till -245 miljoner kronor. 
 
Tidigare beslutade investeringar om 1 031 miljoner kronor, vilka inte har verkställts 
vid utgången av 2022 föreslås föras över till 2023 års investeringsbudget. 
 
I fastställda regler för ansvar och befogenheter framgår att under- och överskott ska 
balanseras mellan åren för hälso- och sjukvården hälsoval, Folktandvården och 
gemensamma nämnden för företagshälsa och tolkförmedling. 
 
Årsredovisningen beskriver hur verksamheten har utförts i förhållande till de 
effektmål och strategier som finns i verksamhetsplanen med budget 2022. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, Region Örebro läns 

årsredovisning 2022 
• Region Örebro läns årsredovisning 2022 
• Verksamheternas resultat 2022 
• Särskilt yttrande från Vänsterpartiet till regionstyrelsen 2023-03-27 
 
Anteckning 
Regiondirektör Rickard Simonsson lämnar information om årsredovisningen 2022. 
 
Härefter kommenterar vice ordförande i revisionen, Anders Larsson (C), 
revisionsberättelsen, och revisorernas arbete i övrigt. 
 
Slutligen ges allmänheten möjlighet att ställa frågor om årsredovisningen. 
 
Det antecknas att de ledamöter i regionfullmäktige, vilka också var ledamöter 
eller ersättare i granskade styrelser och nämnder samt övriga organ, inte deltar i 
behandlingen av ärendet vad avser frågan om ansvarsfrihet beträffande sig själva. 
 
Revisorernas förslag 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
Revisorerna tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och nämnder 
samt enskilda ledamöter i dessa organ. Revisorerna tillstyrker att regionens 
årsredovisning för 2022 godkänns. 

Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Sebastian Cehlin (M), Charlotta Englund (C), Behcet Barsom 
(KD), Fredrik Askhem (L), Nina Höijer (S), Anna Nordqvist (M), Anna Ragén 
(M), Erica Gidlöf (KD), Anna Gunnarsson (C), Theres Andersson (S), Joakim 
Carlsson (S) och Fredrik Dahlberg (SD), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
 
Elin Jensen (SD), Erik Baecklund (M), Bo Ammer (SD), Kristine Andersson (S), 
Anna Stark (M), Irén Lejegren (S), Conny Ärlerud (M), Patrik Nyström (SD), 
Birgitta Malmberg (L) och Jenny Steen (S) yttrar sig. 
 
Jessica Carlqvist (V) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag och lämnar ett särskilt 
yttrande, bilaga § 50. 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   med hänvisning till revisorernas berättelse - bevilja ansvarsfrihet för styrelse, 
nämnder och gemensamma nämnder samt enskilda ledamöter och ersättare i dessa 
organ, 
 
att   godkänna årsredovisningen för 2022, 
 
att   fastställa i årsredovisningen föreslagna budgetjusteringar, 
 
att   överföra investeringsmedel om sammanlagt 1 031 miljoner kronor till 2023 års 
budget,  
 
att   fastställa framlagt förslag till ackumulerat eget kapital år 2022 för hälso- och 
sjukvården Hälsoval -588,7 miljoner kronor, Folktandvården -157,8 miljoner kronor 
och gemensamma nämnden för företagshälsa och tolkförmedling +24,1 miljoner 
kronor, samt 
 
att   med godkännande lägga revisorernas verksamhetsberättelse för verksamhetsåret 
2022 till handlingarna. 
 
Paragrafen är justerad 
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Bilaga § 50 
Särskilt yttrande– Regionstyrelsen 2023-03-27 

    
 

 
 
 
  

15. Region Örebro läns 
årsredovisning 2022 
 
För Vänsterpartiet är en jämlik och jämställd vård 
viktig. Vi saknar tyvärr mätbara mål inom dessa 
områden i årsredovisningen. Flera studier och 
forskningsrapporter visar att folkhälsan slår olika 
beroende på vilken klasstillhörighet, kön och/eller 
etnicitet du tillhör. Med ökad segregation och ökade 
klassklyftor i vårt samhälle så tenderar även 
folkhälsan att bli allt sämre hos vissa grupper. 
Vänsterpartiets förhoppning är därför att Region 
Örebro län lägger fokus på dessa områden i framtiden. 
 
I årsredovisningen för 2022 är detta endast omnämnt 
under vård- och omsorgs delen. Där visar 
utvärderingar att vården varken är jämställd eller 
jämlik, detta tycker Vänsterpartiet är bekymmersamt. 
Regionen kan och bör göra det bättre.  
 
 
 
För Vänsterpartiet Region Örebro län 
 
 
 
 
Jessica Carlqvist (V) 
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§ 51 Attestliggare för regionfullmäktiges egen verksamhet år 2023 
Diarienummer: 22RS9648 

 
Sammanfattning 
Enligt Attestreglemente för Region Örebro län, 18RS3779, § 10 Attestförteckning, 
ska varje nämnd årligen upprätta en aktuell förteckning med uppgift om utsedda 
attestanter samt dess ersättare. Förteckningen benämns här attestliggare. 
 
Attestliggare för regionfullmäktiges egna verksamheter består av tre delar, 
 
- signaturlista som visar vilka personer som har behörighet att attestera 
pappersunderlag, listan är samma för regionstyrelsen som för regionfullmäktige, 
 
- attestförteckning som anger ansvarsenhet, typ av attesträtt samt högsta belopp som 
en person kan attestera vid ett enskilt tillfälle enligt regelverket i ekonomisystemet, 
samt 
 
- förteckning över personer på Regionservice, avdelning för kundfakturor respektive 
avdelning för leverantörsfakturor som har attesträtt för regionfullmäktiges 
verksamheter. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, attestliggare för 

regionfullmäktiges egen verksamhet år 2023 
• Attesträtter 2023 Leverantörsfakturor 170 
• Attesträtter år 2023 Kundfakturor 170 
• Attesträtter 2023 regionfullmäktige 
• Signaturlista 2023 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   anta förslaget om attestliggare för regionfullmäktiges egen verksamhet år 2023, 
 
att   godkänna att automatisk kontroll- och beslutsattest sker för elektroniska 
beställningar i ekonomisystemet (Raindance), Marknadsplats, samt 
 
att   delegera till regiondirektören att besluta om 
-beloppsgränser för automatiska attester 
-fastställa kompletterande internkontrollåtgärder i de fall automatisk attest tillämpas 
-andra erforderliga förändringar av attesträtter fram till nästa beslut om attestliggare 
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Paragrafen är justerad 
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§ 52 Länsgården Fastigheter AB:s byggnation på del av 
fastigheten Gillershöjden, Hällefors etapp 2– principiellt 
beslut 
Diarienummer: 23RS1514 

 
Sammanfattning 
Länsgården Fastigheter AB äger fastigheterna Gillershöjden 17:1, 17:8 och 18:1 i 
Hällefors. På fastigheten 18:1 finns i dag vårdcentral med tillhörande sjukgymnastik 
och ett vård- och omsorgsboende. Lokalerna där vård- och omsorgsboendet inryms 
var tidigare sjukhem som nu byggts om till ett modernt boende med 36 
platser/lägenheter som stod klart under 2022. 
 
Hällefors kommun har under 2022 utrett olika möjligheter för att utöka antal 
platser/lägenheter på befintliga vård- och omsorgsboenden och även förbättra 
standarden. Resultatet av det arbetet blev att man vände sig till Länsgården som 
tillsammans med kommunen utrett möjligheten att bygga ett nytt vård- och 
omsorgsboende på del av fastigheten 18:1. 
 
För det fortsatta arbetet behöver ett ombudsavtal tecknas mellan Hällefors kommun 
och Länsgården Fastigheter AB som reglerar ansvaret mellan parterna. Efter det 
fortsätter arbete med en projektering där förslag till utformning tas fram tillsammans 
med ett förfrågningsunderlag inför eventuell upphandling av byggentreprenad. Skulle 
någon av parterna vilja avbryta arbetet på grund av ekonomiska skäl eller andra 
omvärldsfaktorer finns möjlighet att göra det vid flera tillfällen under arbetets gång. 
Det slutgiltiga beslutet om projektet ska genomföras eller ej tas först efter att en 
upphandling av byggentreprenaden är klar och man ser den uppskattade utgiften för 
investeringen. 
 
Enligt Länsgårdens bolagsordning ska bolaget bereda regionfullmäktige i Region 
Örebro län möjlighet att ta ställning innan sådana beslut i verksamheten som är av 
principiell beskaffenhet eller annars av större vikt fattas. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, vård- och omsorgsboende 

Hällefors Gillershöjden etapp 2 - principbeslut 
• Reservation från Sebastian Cehlin (M) angående Länsgården Fastigheter ABs 

byggnation på del av fastigheten Gillershöjden, Hällefors etapp 2 - principiellt 
beslut 

 
Jäv 
Bo Ammer (SD), Yvonne Nilsson (S) och Frank Tholfsson (C) anmäler jäv och 
deltar varken i handläggningen eller i beslutet. 
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Sida 68 av 109



  
 
 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 53 Borgen Länsgården Fastigheter AB 
Diarienummer: 22RS11355 

 
Sammanfattning 
Länsgården Fastigheter AB ingår i Region Örebro läns samordnade upphandling för 
finansiell leasing av registreringspliktiga fordon. Region Örebro län föreslås gå i 
borgen för bolagets önskade limit i upphandlingen på 3 miljoner kronor. Beslutet 
innebär att den totala borgensramen utökas till 2 719 miljoner kronor. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, borgen Länsgården Fastigheter 

AB 
 
Jäv 
Bo Ammer (SD), Yvonne Nilsson (S) och Frank Tholfsson (C) anmäler jäv och 
deltar varken i handläggningen eller i beslutet. 

Yrkanden 
Andreas Svahn (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   Region Örebro län utökar tidigare beslutad borgensram såsom för egen skuld för 
Länsgården Fastigheter AB:s samtliga existerande och framtida förpliktelser enligt 
leasingavtal, kreditavtal, checkräkningskreditavtal, lån, räntederivat och andra 
finansieringsrelaterade åtaganden med 3 miljoner kronor upp till ett högsta belopp 
om 2 719 miljoner kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
 
Skickas till 
Länsgården Fastigheter AB 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 54 Anskaffning av tågfordon för att öka reservkapacitet i 
Mälardalstrafikens trafiksystem 
Diarienummer: 22RS11647 

 
Sammanfattning 
Mälardalstrafiken ägs av regionerna Stockholm, Uppsala, Östergötland, Sörmland, 
Västmanland och Örebro. Bolaget arbetar för att erbjuda ett sammanhållet 
transportsystem i det geografiska området Stockholm-Mälarregion. 
På uppdrag av kollektivtrafikmyndigheterna i ägarregionerna har Mälardalstrafiken 
analyserat vilken fordonskapacitet bolaget behöver för att under de kommande åren 
klara den planerade trafiken med nuvarande kvalitet. 
Utredningen landar i en bedömning om att fordonsflottan behöver utökas med tre 
stycken ER1-fordon. Kollektivtrafiknämnden i Region Örebro län föreslås den 2023-
02-15 tillstyrka bolagets behov av reservkapacitet samt beakta tillkommande 
kostnader i kommande budgetprocesser. 
 
Styrelsen för Mälardalstrafiken har inkommit med en önskan om att respektive 
ägarregion tar beslutar i frågan under våren 2023. 
 
Beslutet omfattar att ingå ett avtal som innebär att parterna är överens om att fordon 
av typ ER1 ska tillhandahållas för trafiken med Mälartåg Etapp 2. Fordon ska 
tillhandahållas genom att ägarna uppdrar åt AB Transitio att anskaffa och därefter till 
Mälardalstrafik hyra ut ytterligare tre fordon av typen ER1 Mälartåg, samt därtill 
hörande tillgång till högvärdeskomponenter och strategisk utrustning. Utöver denna 
nyanskaffning av fordon för Etapp 2 ska ägarna tillhandahålla de fordon av typ ER1 
Mälartåg som sedan tidigare beslutats anskaffas. För anskaffade fordon ska 
respektive ägare ställa proprieborgen till AB Transitio. Ägarna ska också uppdra åt 
Mälardalstrafik att företräda ägarna gentemot AB Transitio i arbetet med att anskaffa 
och i nästa steg förvalta fordonen. Fordonen ska förvaltas som en enhetlig flotta. 
 
Utökningen av fordon medför för kollektivtrafiknämnden en ökad kostnad 2025 på 
cirka 0,6 miljoner kronor och cirka 0,9 miljoner kronor 2026. Kostnadsökningen ska 
inrymmas inom befintlig budgetram. Regionens borgensåtagande för Transitio AB 
ökar med 62,5 miljoner kronor. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, anskaffning av tågfordon 

Mälardalstrafiken 
• Protokollsutdrag - Styrelsesammanträde 2022-10-12 
• Bilaga E - Tillhandahållande av fordon Etapp 2 
• Missiv - Beslut om anskaffning av ER1-fordon - tilläggsavtal 3 till 

samverkansavtalet 
• Tilläggsavtal 3 till samverkansavtal om utveckling av regionaltågstrafiken i 

Östra Sverige avseende uppdateringar inför anskaffning av ytterligare fordon 
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Yrkanden 
Nina Höijer (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   ingå det tilläggsavtal som uppdaterar bilaga E (Tillhandahållande av fordon för 
Etapp 2) till Samverkansavtalet, 
 
att   ge AB Transitio i uppdrag att avropa och anskaffa ER1-fordon, samt upphandla 
finansiering, därför; 
 
att   ingå borgen såsom för egen skuld (proprieborgen) för upphandlad finansiering 
samt 
 
att   ge Mälardalstrafik i uppdrag att gentemot Transitio AB företräda Region Örebro 
län i arbetet med att avropa, anskaffa, förvalta och utveckla ingående ER1 med 
tillhörande högvärdeskomponenter. 
 
Skickas till 
Mälardalstrafik 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 55 Förlängning av nuvarande biblioteksplan för Region Örebro 
län 
Diarienummer: 23RS1038 

 
Sammanfattning 
Enligt 17§ bibliotekslagen (2013:801) ska regioner anta planer för sina verksamheter 
inom biblioteksområdet. För Region Örebro läns del handlar det om 
sjukhusbibliotek, folkhögskolebibliotek och den regionala biblioteksverksamhet som 
beskrivs i 11§. Nuvarande biblioteksplan för Region Örebro län gäller 2020 – 2023. I 
syfte att samordna planen med Region Örebro läns kulturplan 2024 – 2027 föreslås 
planperioden förlängas till och med 2024. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, förlängning av nuvarande 

biblioteksplan 
• Biblioteksplan-2020-2023, reviderad 2021 
 
Yrkanden 
Ulla Bergström (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   förlänga Biblioteksplan för Region Örebro län 2020 – 2023 för att gälla till och 
med 2024. 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 56 Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte 
besvarats inom ett år, 2023 
Diarienummer: 23RS2742 

 
Sammanfattning 
Enligt kommunallagen bör en motion eller ett medborgarförslag besvaras så att 
fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen eller 
medborgarförslaget väcktes. Om beredningen inte hunnit avslutas inom ett år ska 
detta, enligt kommunallagen 5 kap. 35 §, anmälas till fullmäktige, som då får 
avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare handläggning. 
 
Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska rapportering ske två gånger per år. 
 
Med anledning av detta redovisas att det för närvarande finns två motioner som inte 
har besvarats inom ett år. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, Redovisning av motioner och 

medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 2023 
• Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 

2023 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   godkänna redovisningen. 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 57 Redovisning av besvarade medborgarförslag 
 
Sammanfattning 
Regionstyrelsen 
- administration av gratis sjukvård till regionanställda, 20RS1246. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnd 
- införa obligatorisk uppföljning efter större förändringar, 22RS2860. 
 
Beslutsunderlag 
• Protokollsutdrag regionstyrelsen 2023-02-01 §10 RS Svar på medborgarförslag 

om administration av gratis sjukvård till regionanställda 
• Protokollsutdrag hälso- och sjukvårdsnämnd 2023-03-16, §35 Svar på 

medborgarförslaget ”Inför obligatorisk uppföljning efter större förändringar” 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   godkänna redovisningen. 
 
Paragrafen är justerad 
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§ 58 Besvarande av motion från Patrik Nyström (SD) och Oscar 
Lundqvist (SD) om att inrätta en regional kulturarvsfond 
Diarienummer: 22RS5691 

 
Sammanfattning 
Motionärerna föreslår att Region Örebro län ska ta fram ett förslag till att inrätta en 
regional kulturarvsfond. Region Örebro län finansierar redan två professionella 
kulturarvsinstitutioner samt flera andra aktörer som tillsammans med Länsstyrelsen 
och hembygdsrörelsen skapar en kulturell infrastruktur med mångårig och djup 
kunskap inom kulturarvsområdet. Inom den strukturen erbjuds stöd såväl som andra 
möjligheter för länets invånare att vara delaktiga och engagerade i länets kulturarv. 
Förslaget är därför att avslå motionen. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, besvarande av motion från 

(SD) om att inrätta en regional kulturarvsfond 
• Svar på motionen 
• Motion från Patrik Nyström (SD) och Oscar Lundqvist (SD) - Inrätta en regional 

kulturarvsfond 
 
Yrkanden 
Andreas Svahn (S), Charlotta Englund (C) och Ulla Bergström (S) yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag. 

Patrik Nyström (SD) yttrar sig. 

Oscar Lundqvist (SD), Gunilla Fredriksson (SD), Tom Persson (SD) och Patrik 
Nyström (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Patrik Nyström (SD), Elin Jensen (SD), Oscar Lundqvist (SD), Viktoria Svanberg 
(SD), Jan Murman (SD), Bo Ammer (SD), Habib Brini (SD), Gunilla Fredriksson 
(SD), David Larsson (SD), Fredrik Dahlberg (SD) och Tom Persson (SD) reserverar 
sig mot regionfullmäktiges beslut till förmån för motionen. 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
Beslut 
Regionfullmäktige att beslutar 
 
att   motionen avslås. 
 
Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 59 Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) och Kenneth 
Lantz (V) om att utveckla dynamisk kollektivtrafik 
Diarienummer: 22RS10895 

 
Sammanfattning 
Jessica Carlqvist och Kenneth Lantz från Vänsterpartiet har i en motion föreslagit 
regionfullmäktige besluta om att kollektivtrafiknämnden ska påbörja ett pilotprojekt 
med dynamisk kollektivtrafik. 
 
Förslaget är i grunden bra och skulle lyfta möjligheterna att resa kollektivt. Det är 
viktigt att följa utvecklingen om anropsstyrd trafik och ta lärdom av andra. 
Närtrafiken infördes i hela länet i januari 2022 och regionen håller på att 
kontinuerligt utveckla närtrafiken med ökad servicenivå och översyn om möjligheten 
att införa flextrafik i tätorter. 
 
Ett högre serviceutbud än vad regionen erbjuder idag skulle påverka produktiviteten 
och skapa höga kostnader då befolkningstätheten är lägre än i tätorter som Säffle, 
som motionärerna hänvisar till som exempel på dynamisk kollektivtrafik. 
 
Hälften av alla försök av anropsstyrd kollektivtrafik har visats sig inte vara hållbara 
utan har lagts ner. För att möjliggöra en hållbar trafik är det av central betydelse att 
kostnaderna inom anropsstyrd trafik begränsas och att utbudet inte är för generöst. 
Det finns därför en stor risk att kostnaden blir väldigt hög med generöst 
öppethållande. 
 
Det stora problemet är brist på förare som omöjliggör i det närmaste ett ökat 
trafikutbud med dagens servicereseavtal. 
 
Motionen anses besvarad eftersom Region Örebro län redan bedriver dynamisk 
kollektivtrafik i form av Närtrafik som utvecklas allt eftersom ekonomin tillåter. 
 
Beslutsunderlag 
• FöredragningsPM regionfullmäktige 2023-04-24, besvarande av motion från (V) 

om dynamisk kollektivtrafik 
• Svar på motion om att utveckla dynamiska kollektivtrafik 
• Motion - Utveckla dynamisk kollektivtrafik 
 
Yrkanden 
Nina Höijer (S), Cecilia Askerskär Philipsson (M), Fredrik Askhem (L), Erik 
Baecklund (M), Magnus Lagergren (KD), Charlotta Englund (C), Lennart Carlsson 
(M) och Bo Ammer (SD) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag. 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
Kenneth Lantz (V), Jessica Carlqvist (V) och Markus Allard (ÖrP) yrkar bifall till 
motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden ställer de båda förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Kenneth Lantz (V), Jessica Carlqvist (V), Malin von Wachenfeldt (V), Marie Krantz 
(V), Margareta Carlsson (V), Katja Ollila (V), Markus Allard (ÖrP), Peter Springare 
(ÖrP) och Robert Stenberg (ÖrP) reserverar sig mot regionfullmäktiges beslut till 
förmån för motionen. 
 
Beslut 
Regionfullmäktige beslutar 
 
att   motionen anses besvarad eftersom Region Örebro län redan bedriver dynamisk 
kollektivtrafik i form av närtrafik som utvecklas allt eftersom ekonomin tillåter. 
 
Paragrafen är justerad 
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2023-04-24 

 
 

§ 60 Interpellation från Willhelm Sundman (L) om Region Örebro 
läns kontroll över IT-utrustning 
Diarienummer: 23RS1269 

 
Interpellationen är återtagen. 
 
Paragrafen är justerad 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 61 Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V)  om 
arbetsmiljö för personal inom välfärden 
Diarienummer: 23RS1235 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Jessica Carlqvist (V) om 
arbetsmiljö för personal inom välfärden, bilaga § 61. 
 
Härefter yttrar sig Jessica Carlqvist (V), Joakim Carlsson (S), Katja Ollila (V), 
Behcet Barsom (KD) och Marie Krantz (V). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Bilaga § 61 
1 (2) 

 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-02-13 Dnr: 23RS1235 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) 
angående ansvar för arbetsmiljön för vår personal  

Interpellation till ansvarigt regionråd är ställd av Jessica Carlqvist (V) med 
följande frågeställningar utifrån att de ser mycket allvarligt på hur arbetsmiljön 
idag ser ut för de anställda och undrar därför hur vi arbetar med detta 
 

• Hur har man arbetat med arbetsmiljöfrågorna under den här tiden?  
• Vilka konkreta åtgärder har vidtagits för att förbättra arbetsmiljön?  
• Hur ser strategin ut för att framöver skapa en hållbar arbetsmiljö som 

fungerar över tid?  
• Hur ska vi arbeta för att bli en attraktivare arbetsplats, där personal 

trivs och får mer inflytande över sitt arbete? 

Regionerna är stora arbetsgivare och vi är väl medvetna om att vi har och står inför 
stora utmaningar avseende kompetensförsörjning och arbetsmiljöfrågor inom hälso- 
och sjukvården. Medarbetarna utgör vår viktigaste resurs och vi måste ständigt arbeta 
strategiskt och långsiktigt för att säkra en god arbetsmiljö och goda arbetsvillkor för 
regionens medarbetare.  
     
Arbetsmiljöverkets arbetsmiljöundersökning har syftet att beskriva arbetsmiljön för 
den sysselsatta befolkningen i åldern 16–64 år. Arbetsmiljöverkets 
arbetsmiljöundersökning visar att en större andel av medarbetarna inom kommuner 
och regioner upplever att de har intressanta, stimulerande, omväxlande och 
meningsfulla arbeten, än generellt på arbetsmarknaden. År 2021 upplevde 80 procent 
av medarbetarna inom regionerna att de i det stora hela är nöjda med arbetet vilket är 
något mer än totalt på arbetsmarknaden (76 procent). Generellt är förändringarna för 
medarbetare inom kommuner och regioner i den senaste Arbetsmiljöundersökningen 
relativt små i jämförelse med den föregående undersökningen år 2019. 
 
Möjlighet till återhämtning är en viktig faktor, för att balansera krav och resurser och 
för att förebygga ohälsosam arbetsbelastning, samt ett av exemplen i de allmänna 
råden till 9 § i Arbetsmiljöverkets föreskrifter (AFS 2015:4) om organisatorisk och 
social arbetsmiljö. Som en generell åtgärd för att öka möjlighet till återhämtning har 
regionen lokala arbetstidsavtal för vårdpersonal med ett lägre arbetstidsmått än de 
centrala avtalen. Exempelvis är arbetstidsmått för heltid vid en (1) natt/vecka 34 
timmar och 15 minuter och vid 2< nätter/vecka + ständig natt 30 timmar 15 minuter.   
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Hur har man arbetat med arbetsmiljöfrågorna under den här tiden?  
Vilka konkreta åtgärder har vidtagits för att förbättra arbetsmiljön? 
Välfärdens medarbetare har under pandemin axlat ett stort ansvar, ibland under 
extraordinära förutsättningar, som saknat motsvarighet i modern tid. Under pandemin 
har stort fokus lagts på riskbedömning och olika förebyggande insatser för att 
personal inte ska smittas i sina arbeten. Några exempel är, förutom munskydd och 
plexiglas och annan skyddsutrustning, ändrade rutiner för möten med mer digitala 
sådana, dagliga avstämningar samt stärkt kris- och kamratstöd. 
Det finns behov av att dra lärdom av de insatser som gjorts i kommuner och regioner 
för att stärka arbetsmiljön och infoga de bästa erfarenheterna i det systematiska 
arbetsmiljöarbetet.  
  
Hur ser strategin ut för att framöver skapa en hållbar arbetsmiljö som fungerar 
över tid?  
Hur ska vi arbeta för att bli en attraktivare arbetsplats, där personal trivs och 
får mer inflytande över sitt arbete? 
Systematiskt arbetsmiljöarbete, SAM, förebygger ohälsa, arbetsskador och olycksfall 
i arbetet och lägger grunden för en bra och säker arbetsmiljö. När vi undersöker 
arbetsmiljön får vi en bild av vad som behöver förbättras och stärkas i arbetsplatsens 
arbetsmiljö. Det är en viktig del i systematiken för ett effektivt arbetsmiljöarbete. 
Undersökningarna bidrar till att vi kartlägger problemet och kan sätta in de rätta 
insatserna. 
 
Stödet för ett systematiskt arbetsmiljöarbete har stärkts genom ett årshjul med 
tillhörande stödmaterial. Vidare har den årliga uppföljningen av systematiskt 
arbetsmiljöarbete stärks, där det systematiska arbetsmiljöarbetet följs upp från 
arbetsplatsen och på alla chefsnivåer med en återrapportering till regionstyrelsen. Det 
ger förutsättningar att skapa prioriteringar för en mer hållbar arbetsmiljö.  
 
För en hållbar arbetsplats och attraktiva arbetsplatser arbetas det kontinuerligt med 
följande områden: 

• Förstärkt SAM och uppföljning av SAM med koppling till VP och budget 
• Kultur och beteenden 
• Hälsosamma scheman 

 
När vi skapar en god arbetsmiljö så utvecklas verksamheten och därmed blir också 
Region Örebro län en mer attraktiv arbetsplats. En bra och säker arbetsmiljö ger 
trivsel och engagemang vilket även påverkar våra verksamhetsresultat, vår ekonomi 
och i slutändan hur nöjda våra invånare är. Arbetet för en stärkt arbetsmiljö och för att 
vara en attraktiv arbetsgivare pågår varje dag inom samtliga verksamhetsområden.  
 
Med ovan beskrivna i åtanke har regionstyrelsen 1 februari 2023 beslutat att inrätta ett 
utskott med fokus på att utveckla det strategiska arbetsmiljöarbetet.  
 
Med detta anser jag att interpellationen är besvarad. 
 
 
Ordförande i Regionstyrelsen 
Andreas Svahn 
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Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 62 Besvarande av interpellation från Sebastian Cehlin (M) till 
regionstyrelsens ordförande Andreas Svahn (S) om 
arbetsmiljön för primärvårdens läkare 
Diarienummer: 23RS1274 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Sebastian Cehlin (M) om 
arbetsmiljön för primärvårdens läkare, bilaga § 62. 
 
Härefter yttrar sig Sebastian Cehlin (M), Birgitta Borg (L), Jessica Carlqvist (V), 
Erik Baecklund (M) och Thomas Voulo (M). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Bilaga § 62 
1(3) 

 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2022-02-13 Dnr: 23RS1274 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Sebastian Cehlin (M) 
angående arbetsmiljön för primärvårdens läkare 

I interpellationen till regionstyrelsen ordförande Andreas Svahn (S) ställs 
följande frågor efter en rapport från Sveriges läkarförbund: 
 

• Delar du läkarförbundets bild över situation för Region Örebro läns 
läkare? 

 
• Vad tänker den politiska ledningen göra för att förbättra arbetsmiljön 

för läkare som arbetar inom primärvården? 
 

• Anser du att den administrativa bördan är för stor för läkare inom 
primärvården och i sådana fall vad gör den politiska ledningen konkret 
för att för att minska den? 
 

• Hur arbetar den politiska ledningen för att uppnå vallöftet att alla 
patienter skall få en fast läkarkontakt inom primärvården som är en 
viktig del för att förbättra arbetsmiljön?  

 
Arbetsmiljöfrågor står högst upp på den politiska dagordningen. Vi vet att 
arbetsmiljön för våra medarbetare är av högsta vikt för att kunna leverera en 
verksamhet av högsta kvalité för våra länsinvånare att ta del av. Därmed tar vi 
naturligtvis med oss de faktorer och synpunkter som framförs i vårt arbete för 
en bättre arbetsmiljö och bättre arbetsvillkor.  
 
I Region Örebro län har arbetet kring att utveckla det systematiska 
arbetsmiljöarbetet genomförts tillsammans med de fackliga organisationerna 
under 2022. Det systematiska arbetsmiljöarbete som sker på respektive 
vårdcentral utgör grunden för att skapa en god arbetsmiljö för läkarna inom 
primärvården.  
 
I arbetet med att tidigt fånga upp signaler på en bristande arbetsmiljö 
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genomförs ytterligare aktiviteter utöver det systematiska arbetsmiljöarbetet, 
exempelvis månatliga dialogmöten mellan arbetsgivare och fackliga 
företrädare på lokal nivå kring arbetsmiljöfrågor. Vid läkarmöten på 
vårdcentralen läggs också fokus på arbetsmiljön varje månad. Uppföljning av 
aktiviteter och åtgärder sker sen i samverkan på verksamhetschefsnivå. Vid 
medarbetarsamtal, där plan kan göras för att underlätta arbetssituationen, 
omfattar planen ofta vägar för att skapa tid för administrativt arbete för den 
enskilde läkaren. 

Vårdsamordnare och rehab-koordinatorer har funnits inom primärvården en 
tid. Nu utvecklas deras uppdrag. Dessa båda funktioner underlättar läkarnas 
arbete. 

Ett bemanningsverktyg för läkarna inom primärvården har tagits fram under 
2022 för att tillsammans med hyrläkarsamordnarna få en löpande bild av 
bemanningsläget. Detta utgör en bra grund för att planera kommande behov av 
hyrläkare så att vi får en jämnare fördelning i länet.  

Utifrån Socialstyrelsens rekommendationer arbetar primärvården strukturerat i 
en tvärprofessionell och tvärfacklig grupp med målbild och handlingsplaner 
och därmed konkreta åtgärder. Totalt har vi i dag ett 100 tal specialistläkare i 
allmänmedicin och utökat budgeten från 80 till 90 utbildningsläkare (s.k. ST). 

Det görs flera insatser samtidigt och i samverkan med de fackliga 
organisationerna vilket är nödvändigt för att nå en god arbetsmiljö och som 
skall ge effekt. 

Arbetsmiljön inom hälso- och sjukvården utgör en av våra viktigaste frågor 
och medarbetarna är vår viktigaste resurs. Därför tar vi frågan om arbetsmiljö 
på stort allvar och arbetar kontinuerligt och strukturerat med frågan. Region 
Örebro län ska vara en attraktiv arbetsgivare – det är också på så sätt som vi 
kan skapa en trygg och tillgänglig sjukvård för länets invånare.  

Beträffande fast läkarkontakt så är tillgången på läkare det som är avgörande 
för att det skall vara tillämpligt tillfullo. Där är situationen likande över hela 
landet. Med det sätt vår samlade primärvård arbetar är vi på väg mot detta. Vi 
vet att en fast läkarkontakt utgör en viktig trygghetsfaktor för många patienter 
inom sjukvården, inte minst för multisjuka eller personer med kroniska 
sjukdomar. Därför arbetar vi kontinuerligt för en god bemanning och en bättre 
arbetsmiljö, vilket skapar förutsättningar för fasta läkarkontakter.  

 
Jag anser mig härmed ha svarat på interpellationen. 
 
För Region Örebro län 
 
Andreas Svahn 
Ordförande i regionstyrelsen 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 63 Besvarande av interpellation  från Patrik Nyström (SD) om 
rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga 
Diarienummer: 23RS3014 

 
Behcet Barsom (KD) besvarar en interpellation från Patrik Nyström (SD) om 
rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga, bilaga § 63. 
 
Härefter yttrar sig Patrik Nyström (SD), Malin von Wachenfeldt (V), Anna 
Nordqvist (M), Oscar Lundqvist (SD), Patrik Nyström (SD) och Erik Baecklund (M). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Bilaga § 63 
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 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS3014 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellationen ”Rekrytering av personal till 
avdelning Q i Karlskoga” 

Patrik Nyström (SD) har i en interpellation ställt sex frågor: 
• Är det aktuellt att samordna kvinnosjukvården vid Karlskoga lasarett 

under den kommande sommaren och om så sker varför? 
• Har personalen fått möjlighet att ge sin syn på hur verksamheten styrs 

på avdelning Q i Karlskoga? 
• Råder det tystnadskultur inom verksamheten vid avdelning Q i 

Karlskoga, kan personalen delge sina åsikter utan risk för ”påföljder”? 
• Om en barnmorska söker sig till Karlskoga och enbart kan arbeta 50%, 

nekas denne då anställning? 
• Om en barnmorska söker sig till USÖ och enbart kan arbeta 50% nekas 

denne då anställning? 
• Hur många barnmorskor har Region Örebro län sökt till 

kvinnosjukvården vid Karlskoga lasarett, samt hur många 
undersköterskor har sökts från februari 2022- februari 2023? 
Redovisningen skall enbart avse tjänster kopplade till Karlskoga. 

 
Jag vill med anledning av interpellationen lämna följande svar: 
 
På Karlskoga lasarett har Verksamhetsområde obstetrik och gynekologi dels 
en mottagning och dels avdelning Q. När personalen sommartid får ut sin 
lagstadgade semester på fyra veckor halveras personalstyrkan på både 
mottagningen som på dagsjukvårdsenheten på avdelning Q. För att säkra både 
en patientsäker vård och en god arbetsmiljö samlokaliserades därför 
verksamheten under sommaren 2022 i mottagningens lokaler.  
 
Samlokaliseringen stärkte sammanhållningen mellan medarbetarna på båda 
enheterna och minskade sårbarheten vid sjukfrånvaro. Under övriga året 
roterar flera medarbetare mellan de här två enheterna, vilket bidrar till 
kompensutveckling. 
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Utvärderingen av sommaren 2022 visade dock att lokalerna på mottagningen 
inte varit optimala för dagsjukvårdsverksamheten. Det medförde att vissa 
patientgrupper inte kunde tas emot i Karlskoga under semesterperioden i fjol. 
  
Inför den här sommaren föreslog medarbetare i Karlskoga att 
samlokaliseringen skulle ske på avdelning Q istället. Efter kontroll att detta var 
möjligt med tanke på IT och medicinsk teknik, har en risk- och 
konsekvensbedömning genomförts av förslaget. I den har hänsyn tagits till 
både patientsäkerhet och arbetsmiljö. En av fördelarna med att ha 
verksamheten hos avdelning Q är att alla patientgrupper som under övriga året 
kan tas emot för dagsjukvård, kommer att kunna tas emot även under 
sommaren. Uppdraget för sommaren 2023 kan därför ökas jämfört med 
sommaren 2022. Vanliga mottagningsbesök kan äga rum i avdelningens 
lokaler, liksom eftervårdsbesök. 
 
Personalen har alltid möjlighet att ge sin syn på hur verksamhetens styrs och 
ska styras. Arbetsplatsträffar är ett tillfälle där många frågor om verksamheten 
lyfts och där alla ges möjlighet att komma till tals. En annan möjlighet har 
varit i den risk- och konsekvensbedömningen som gjorts inför sommaren. 
Medarbetarna har genom fackliga företrädare möjlighet att ta frågor vidare till 
facklig samverkan på verksamhetsområdet. Dessutom kan personalen alltid ge 
synpunkter direkt till närmaste chef. 
 
Det finns alltså många vägar för personalen att framföra och uttrycka sina 
åsikter både externt och internt. Medarbetarna har alltid rätt att göra det och 
förhoppning från verksamhetsledningen är att de känner sig trygga när de gör 
det.  
 
Anställningar görs alltid utifrån verksamhetens behov. Om det skulle saknas 
en barnmorska på 50 % i Karlskoga, kan en barnmorska anställas där på 50 %. 
På Universitetssjukhuset finns för närvarande barnmorskevakanser. Därför 
anställs helst personal på heltid, men en halvtidsanställning nekas inte. Detta 
avgörs slutligen av respektive enhetschef. 
 
För närvarande finns den bemanning inom kvinnosjukvården vid Karlskoga 
lasarett som verksamheten är i behov av. Detta gäller både barnmorskor och 
undersköterskor Därför har det under den angivna tidsperioden inte funnits 
behov av att annonsera efter fler medarbetare. 
 
Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 
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Behcet Barsom (KD) 
Ordförande i hälso- och sjukvårdsnämnden 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 64 Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om 
hur säkerställs att Örebro läns museums återöppnar senast 
2026 
Diarienummer: 23RS4045 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Jessica Carlqvist (V) om hur det 
säkerställs att Örebro läns museum återöppnar senast 2026, bilaga § 64. 
 
Härefter yttrar sig Jessica Carlqvist (V) och Erik Baecklund (M). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Bilaga § 64 
1 (2) 

 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS4045 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) 
avseende säkerställandet av att återöppningen av 
Örebro läns museum kan återöppnas senast år 2026  

Interpellanten beskriver betydelsen av att länsborna får tillgång till sin historia 
och sitt kollektiva minne och undrar varför renovering ännu inte har kommit 
igång trots att det finns en godkänd planering. Interpellanten nämner också att 
museiledningen önskat bland annat uppgraderad säkerhetsklassning.  
 
Jag vill inleda svaret på interpellationen med en beskrivning av hur 
byggprocessen fram till idag har sett ut. Under 2021-2022 har projektering 
förlöpt. I september 2022 upphandlades en entreprenör varefter en beställning 
genomfördes i oktober 2022 och fas 1 därmed inleddes. Godkännande erhölls 
från Länsstyrelsen i november 2022 och samma månad fick Region Örebro län 
bygglov. I februari 2023 genomfördes en ny kalkylerad projektkostnad och för 
närvarande pågår en analys av skillnaden mellan ursprunglig budget och ny 
projektkostnad. 
 
I interpellationen ställs tre frågor som jag besvarar nedan. 

1. När kommer Örebro läns museums lokaler på Engelbrektsgatan i 
Örebro att kunna öppna igen? 
Bedömningen är att byggtiden är ett och ett halvt år till två år från och 
med att samtliga erforderliga politiska beslut är fattade. Därefter 
kommer länsmuseet behöva tid på sig att flytta in och färdigställa 
lokalen för kommande utställningar. 
 

2. Hur säkras renoveringen av lokalerna så att Örebro läns museum 
kan bedriva den verksamhet, med bland annat uppgraderad 
säkerhetsklassning, som museiledningen önskar och länsborna 
förtjänar? 
Länsmuseet har tagit fram en behovsbeskrivning där det framgår vilken 
typ av verksamhet man vill bedriva och det är med utgångspunkt i 
denna som lokalerna och byggnaden först planeras och projekteras för 
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att sedan kostnadsberäknas och slutligen, efter beslut, iordningsställs. 
 

3. Vad är din förklaring till att denna renovering dragit ut på tiden 
så oerhört mycket? 
Projektets inledande budget gjordes 2018 varefter projektets 
omfattning har blivit större. Det har gjorts ett flertal omtag med 
anledning av förändrade behov av länsmuseet och nya krav från olika 
myndigheter. Bland annat har kraven på att bevara och återställa 
byggnadsminnet ökat. 

 
 
 
Jag anser mig härmed ha svarat på interpellationen 
 
 
Andreas Svahn 
Ordförande i regionstyrelsen 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 65 Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om att 
restaurera länsmuseibyggnaden 
Diarienummer: 23RS3033 

 
Alesia Goncharic (S) besvarar en interpellation från Elin Jensen (SD) om att 
restaurera museibyggnaden, bilaga § 65. 
 
Härefter yttrar sig Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), Bo Ammer (SD) och 
Andreas Svahn (S). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS3033 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Elin Jensen (SD) avseende 
restaureringen av länsmuseet i Örebro  

En interpellation har inkommit ifrån Elin Jensen (SD) avseende restaureringen 
av länsmuseibyggnaden i Örebro. Interpellationen nämner bland annat att 
länsmuseet har stått utrymt sedan 2018, att det saknas tydliga besked om när 
museibyggnaden ska stå färdig med återetablerad verksamhet och när besökare 
kan komma dit. 
 
Jag vill inleda svaret på interpellationen med följande sammanfattning av 
byggprocessen och var vi befinner oss i den idag.  
Under 2021-2022 har projektering förlöpt. I september 2022 upphandlades en 
entreprenör varefter en beställning genomfördes i oktober 2022 och fas 1 
därmed inleddes. Godkännande erhölls från Länsstyrelsen i november 2022 
och samma månad fick Region Örebro län bygglov. I februari 2023 
genomfördes en ny kalkylerad projektkostnad och för närvarande pågår en 
analys av skillnaden mellan ursprunglig budget och ny projektkostnad. 
 
I interpellationen ställs fyra frågor som jag besvarar nedan. 
Vem ansvarar för restaureringsprojektet när det gäller 
länsmuseibyggnaden? 
Ärendet hanteras enligt den beslutade processen som innefattar ett antal 
beslutspunkter (BP0-BP4). Beslutet om fastighetsinvesteringar fattas av 
regionfullmäktige och servicenämnden verkställer besluten samt följer upp 
projektet utifrån kvalitetssäkring och budget. Vad gäller beslutade medel för 
reinvesteringar och underhållsbudget ligger ansvaret på Regionservice Område 
fastigheter.  
 
Av vilka anledningar har det tagit fem år med planering av det här 
projektet och att restaurering ännu inte skett? 
Projektets inledande budget gjordes 2018 varefter projektets omfattning har 
blivit större. Det har gjorts ett flertal omtag med anledning av förändrade 
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behov av Länsmuseet och nya krav från olika myndigheter. Bland annat har 
kraven på att bevara och återställa byggnadsminnet ökat. 
 
När återinvigs länsmuseibyggnaden med utställningar för besökare? 
Bedömningen är att byggtiden är ett och ett halvt år till två år från och med att 
samtliga erforderliga beslut är fattade. Därefter kommer Länsmuseet behöva 
tid på sig att flytta in och färdigställa lokalen för kommande utställningar.  
 
Anser ansvariga att det är viktigt med en återetablering av 
museiverksamhet med utställningar i länsmuseibyggnaden? 
Beslut avseende fastighetsinvesteringar fattas av regionfullmäktige. De 
verkställs sedan av Regionservice Område fastigheter tillsammans med berörd 
verksamhet. I Regionservice Område fastigheters uppdrag ingår att bevara 
värdet av de fastigheter som Region Örebro län äger. Därmed ligger det i 
regionens intressen att snarast kunna genomföra underhåll och reinvesteringar. 
 
Örebro läns museum bedriver en viktig verksamhet, där konst och 
kulturhistoria erbjuds kostnadsfritt till alla. Inte minst barn och skolungdomar 
har haft stor glädje av museets verksamhet genom åren, och jag ser det som 
prioriterat att den möjligheten erbjuds invånarna i länet även i fortsättningen.  
 
Jag anser mig härmed ha svarat på interpellationen 
 
 
Alesia Goncharik 
Ordförande i servicenämnden 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 66 Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om hjälp 
till de behövande i Ukraina 
Diarienummer: 23RS3043 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Elin Jensen (SD) om hjälp till de 
behövande i Ukraina, bilaga § 66. 
 
Härefter yttrar sig Elin Jensen (SD). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS3043 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Elin Jensen (SD) om hjälp till 
de behövande i Ukraina 

Tack för interpellationen. 
 
Elin Jensen (SD) ställer i sin interpellation frågor om hjälp från Region Örebro 
län till de behövande i Ukraina. 
 
Jag vill inleda med att återigen fastslå att Rysslands invasion av och krig med 
Ukraina är avskyvärd och strider mot såväl internationell rätt som mot 
grundläggande demokratiska och humanitära värderingar. 
 
Regionstyrelsen uttalade i enighet redan den 1 mars 2022 att den anser att det 
är mycket viktigt att inom ramen för det uppdrag som Region Örebro län har, 
stödja Ukraina i den mycket svåra situation som landet befinner sig i. Det är 
fråga om människor som lider och om att grundläggande demokratiska värden 
attackeras. Region Örebro län, och de andra regionerna i landet, har från 
Socialstyrelsen fått frågor avseende vårdplatser, läkemedel och medicinsk 
teknik. Region Örebro län ser positivt på syftet bakom dessa frågor, vilket är 
att samordna en nationell insats av den typ som förslagsställaren anger. Region 
Örebro län avser att efter behov och förmåga vara med och göra sin del i detta 
arbete. Men det är viktigt att det sker samordnat och nationellt för att uppnå 
största möjliga effekt. Enskilda insatser riskerar också att medföra stora 
praktiska och andra problem främst för mottagaren. 
 
Region Örebro län svarade därefter med kort varsel på frågor från 
Socialstyrelsen om vilken material som kan ställas till förfogande. 
Socialstyrelsen kom emellertid inte att fullfölja sin förfrågan, men Region 
Örebro län är fortsatt berett att bidra inom denna ram om det skulle efterfrågas. 
 
Det också kan nämnas att Region Örebro län svarade på en motsvarande 
förfrågan från Myndigheten för samhällsskydd och beredskap efter 
jordbävningen i Turkiet, men att den myndigheten sedan inte fann skäl att gå 
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vidare i frågan. 
 
Vidare ska tilläggas att Region Örebro län, genom en överenskommelse med 
biståndsorganisationen Human Bridge, sedan 2015 donerar medicintekniska 
produkter. Genom denna överenskommelse har exempelvis britsar, 
ultraljudsapparater, stetoskop, ljuskällor till fiberoptik, termometrar och 
övervakningsapparater donerats till Ukraina. 
Hälso- och sjukvårdsförvaltningen arbetar kontinuerligt för att minska svinnet 
av förbrukningsartiklar. Material vars förbrukningsdatum har passerats 
används till utbildning och övning. Sedan en tid tillbaka samlar sjukvården in 
utgånget material centralt via textil- och materialförsörjningen, för vidare 
hantering.  
 
Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 
 
 
Andreas Svahn (S) 
Ordförande i regionstyrelsen  
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 67 Besvarande av interpellation om regionen kommer att slopa 
ersättningen till digitala vårdgivare 
Diarienummer: 23RS3757 

 
Andreas Svahn (S) besvarar en interpellation från Jessica Carlqvist (V) om regionen 
kommer att slopa ersättningen till digitala vårdgivare, bilaga § 67. 
 
Härefter yttrar sig Jessica Carlqvist (V) och Thomas Voulo (M). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS3757 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) om 
regionen kommer att slopa ersättningen till digitala 
vårdgivare 

Jessica Carlqvist (V) har i en interpellation ställt följande frågor till mig:  
• Hur mycket pengar avlägger Region Örebro län till digitala vårdgivare per 
år?  
• Finns det några avsikter i vår region att följa exemplet i Region Stockholm, 
att rätten till den så kallade “inomlänsersättningen” eller likande försvinner för 
digitala vårdgivare?  
 
Kostnaden för den digitala vården utomläns kostade regionen 22,2 miljoner 
kronor 2020,  och 26,4 miljoner kronor 2021. När det gäller kostnaden för 
2022 så uppgick den till 22,6 miljoner. Vi har alltså haft en minskad kostnad 
jämfört med 2021 och i jämförelse med övrig verksamhet inom regionen är det 
relativt små volymer än så länge.  
 
I interpellationen undrar Jessica vidare, om Region Örebro län har för avsikt 
att följa exemplet i Region Stockholm att slopa rätten till så kallad 
”inomlänsersättning” för digitala vårdgivare. I Region Stockholm har hittills 
även digitala vårdgivare som Region Stockholm har avtal med, fått ta del av 
den besöksersättning som utgår när en vårdcentral tar emot patienter som är 
listade på annan vårdcentral. Nu har Region Stockholm beslutat att ta bort den 
så kallade  ”inomlänsersättningen” för digitala vårdgivare.  
Inom Region Örebro län finns inte några digitala vårdbolag/vårdgivare 
etablerade och som regionen därmed har avtal med. Därmed utbetalar vi inte 
heller ”inomlänsersättning” till digitala vårdgivare.  
Som motvikt till den digitala vård som söks utomläns kan nämnas att regionen 
istället etablerat en egen digital mottagning för första linjens vård, för att svara 
upp mot invånarnas behov av snabb och enkel kontakt med primärvården. 
Utöver detta införs nu  även möjlighet för våra invånare att söka vård i 1177 
direkt dygnet runt. Genom att logga in i 1177 direkt påbörjar man sitt ärende 
och svarar på förberedande frågor. Utifrån en automatisk bedömning får man 
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råd om vad man kan göra själv eller chatta med sjuksköterska på sin 
vårdcentral. Om det finns behov går det även att växla över till videosamtal.  
 
Jag anser mig härmed ha besvarat interpellationen. 
 
 
Andreas Svahn (S) 
Ordförande i regionstyrelsen 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 68 Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om 
Region Örebro län värnar om CSG:s personal 
Diarienummer: 23RS3758 

 
Nina Höijer (S) besvarar en interpellation från Jessica Carlqvist (V) om Region 
Örebro län värnar om CSG:s personal, bilaga § 68. 
 
Härefter yttrar sig Jessica Carlqvist (V) och Kenneth Lantz (V). 
 
Paragrafen är justerad 
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 Sammanträdesdatum Beteckning 
 2023-04-24 Dnr: 23RS3758 
   

 

 

 www.regionorebrolan.se 

Postadress 
Regionkansliet 

Region Örebro län 
Box 1613, 701 16 Örebro 

E-post: regionen@regionorebrolan.se 

 

Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) om 
Region Örebro län värnar om CSG:s personal 

Jessica Carlqvist (V) har inkommit med en interpellation rörande Region 
Örebro läns arbete och samverkan med bolaget Commuter Security Group 
(CSG) till följd av medierapporteringen beträffande arbetsmiljön på bolaget.  
 
Följande frågor har ställts av Jessica Carlqvist (V)  
 
• Har eller kommer Region Örebro län att agera gällande CSG:s agerande 

mot sin personal? 
 

• Kommer det att vidtagas några åtgärder för att följa upp att det ingångna 
avtalet mellan Regionen och CSG efterlevs? 

 
Inom det avtal som finns mellan Region Örebro län och CSG fastslås det 
vilken typ av leverans som förväntas av CSG i form av arbetstimmar. Inom 
ramen för detta avtal finns en flexibilitet för hur kontrollanterna ska arbeta. 
Region Örebro län tar mycket stor hänsyn till de önskemål som inkommer från 
CSG och enskilda kontrollanter, så länge detta ryms inom avtalet. Region 
Örebro län har vid ett fåtal tillfällen blivit informerade att det förekommit 
problem med kontrollanternas överfallslarm. Individens trygghet och säkerhet 
är av yttersta vikt för Region Örebro län och vid dessa tillfällen har CSG 
informerat att schemalagt arbete inte kan genomföras och Region Örebro län 
har varit enig i den bedömningen.  
 
Region Örebro län har återkommande avstämningar med CSG om 
efterlevnaden av ingånget avtal. Bedömningen är att samarbetet är fungerande 
och att avtalet följs från CSG:s sida. Då avtalet med CSG är planerat att utgå 
2023-12-31 ligger fokus på att säkerställa en god leverans till dess att avtalet 
upphör.  
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Jag anser mig härmed ha besvara interpellationen. 
 
Nina Höijer 
Ordförande i kollektivtrafiknämnden 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

§ 69 Allmän frågestund för ledamöterna

Inga frågor att besvara vid dagens sammanträde. 

Paragrafen är justerad 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 70 Valärenden 
 
Valberedningen föreslår regionfullmäktige att besluta om val enligt följande: 
 
22RS11399 
1 ombud till Örebro Innovation AB för tiden 2023-04-24 – 2027-05-31 
Andreas Svahn (S) 
 
22RS11399 
Ledamöter till Örebro Innovation AB, styrelse för tiden 2023-04-24 – 2027-05-31 
Kristian Wirsén (tjänsteperson), ordförande 
Katarina Gustavsson (tjänsteperson) 
Behcet Barsom (KD) 
Sebastian Cehlin (M) 
 
22RS11399 
3 ledamöter till Inkubera i Örebro AB, styrelse för tiden 2023-04-24 – 2027-05-31 
Kristian Wirsén (tjänsteperson), ordförande 
Catarina Berglund (tjänsteperson) 
Vakant (tjänsteperson) 
 
22RS11399 
1 ledamot i CESAM, stiftelsen centrum för samhällsarbete och mobilisering för tiden 
2023-04-24 - 2026-12-31 
Eje Cesar (KD) 
 
22RS11399 
1 ersättare för (C) i patientnämnden för tiden 2023-04-24 – 2023-12-31 
Anna Oskarsson (C) 
 
23RS330 
1 nämndeman i Göta hovrätt efter Kristin Östman (V) för tiden 2023-04-24 – 2023-
12-31 
Lasse S Lorentzon (V) 
 
23RS2846 
1 ersättare i gemensam nämnd för företagshälsovård samt tolk- och översättarservice 
efter Thomas Voulo (M) för tiden 2023-04-24 – 2026-12-31 
Stefan Stark (M) 
 
22RS11399 
1 ledamöter ALMI Företagspartner Mälardalen AB - styrelse för tiden 2023-06-01 - 
2027-05-31 
Fredrik Stengarn (tjänsteperson) 
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Protokoll 

Regionfullmäktige Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

22RS11399 
1 ledamot Svealandstrafiken AB för tiden 2023-06-01 - 2026-05-31 styrelsen 
Björn Johansson (tjänsteperson) 

22RS11399 
1 ersättare i Länsteatern i Örebro AB, styrelsen för tiden 2023-06-01 - 2027-05-31 
Arne Augustsson (C) 

22RS9613 
Utjämningsmandat till Mälardalsrådet för tiden maj 2023 – maj 2027 
Bo Rudolfsson (KD) 
Tommy Karlsson (C) 
Vakant (L) 
Katja Olilla (V) 
Patrik Nyström (SD) och Mikael Pihlgren (SD) till hans ersättare 
Greger Persson (SD) och Jan Murman (SD) till hans ersättare 
Fredrik Dahlberg (SD) och Habib Brini (SD) till hans ersättare 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar i enlighet med valberedningens förslag. 

Paragrafen är justerad 
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 Protokoll 

 

  

Regionfullmäktige  Sammanträdesdatum 
2023-04-24 

 
 

§ 71 Avslutning 
 
Ordföranden förklarar sammanträdet avslutat klockan 16.10. 
 
Paragrafen är justerad 
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	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	67dd345f-d75c-4cd3-b39c-eac0b0129085
	Region Örebro län - En fristad för kulturarbetare
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	§ 38	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) om rutiner för vård vid samsjuklighet med psykiatriska tillstånd och beroendeproblematik
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	78e1b452-1a69-42d6-a771-b6daf0c818ee
	Rutiner för vård vid samsjuklighet med psykiatriska tillstånd och beroendeproblematik
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	§ 39	Anmälan av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen (SD) om att skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygplats
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad
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	Motion
	Skapa en mer rättvis ekonomisk fördelningsmodell rörande finansiering till Örebro flygplats
	Med anledning av detta yrkar vi:
	För Sverigedemokraterna i Region Örebro län:
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	§ 40	Anmälan av motion från Patrik Nyström (SD) och Elin Jensen (SD) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	Skickas till
	Paragrafen är justerad
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	Motion
	Återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett.
	Med anledning av detta yrkar vi:
	För Sverigedemokraterna i Region Örebro län:
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	§ 41	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) om att återöppna förlossningen vid Karlskoga lasarett
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	da78aa8d-10f1-42ca-8f8e-66efb925ceca
	Återöppna förlossningen i Karlskoga

	3db4bc82-e8c5-421e-bb92-1e10c37fb7eb
	§ 42	Anmälan av motion från Sebastian Cehlin (M) och Eric Viduss (M) om specialistsjuksköterskeutbildning med inriktning intensivvård
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	1631a10e-9bcd-43f7-bce5-e2e0955fef67
	§ 43	Anmälan av motion från Jessica Carlqvist (V), Katja Ollila (V), Malin von Wachenfeldt (V), Rolf Östman (V), Marie Krantz (V) och Margareta Carlsson (V) om krafttag mot mäns våld mot kvinnor
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	Paragrafen är justerad
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	Dags för krafttag mot mäns våld mot kvinnor!

	7777ab88-e3cf-47b3-a45a-c22eda56ff67
	§ 44	Anmälan av motion från Erik Baecklund (M), Cecilia Askerskär Philipsson (M), Lennart Carlsson (M), Fredrik Askhem (L) och Thomas Vuolo (M) om att utveckla möjligheten till reklam och annonsering inuti och utanpå vår kollektivtrafik
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	8c239173-d2a3-4a28-8fbd-ea25bc412c56
	802c74df-3ee1-4571-a4d5-834ed109c45d
	§ 45	Anmälan av motion från Elin Jensen (SD), Patrik Nyström (SD), Tom Persson (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om att göra kulturen mer tillgänglig
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	Skickas till
	Paragrafen är justerad
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	§ 46	Anmälan av motion från Anna Nordqvist (M) om att återöppna förlossningen i Karlskoga innan mandatperiodens slut
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	Skickas till
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	a0ee105e-7d36-4ce7-b974-d1e9a0da573b
	5680ded4-c9a7-4797-81bf-71611cb92f69
	§ 47	Anmälan av medborgarförslag om att stoppa vaccinering mot covid-19
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	cc616753-a536-4589-a30e-ee47aae67518
	274d3b7d-0e78-49b5-a18f-188bf46ce951
	§ 48	Aktuell regioninformation
	Paragrafen är justerad


	9f6565b6-05ed-4abc-bcfe-28544aa9aebb
	§ 49	Godkännande av ägda bolags årsredovisningar 2022
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	§ 50	Region Örebro läns årsredovisning 2022
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	15. Region Örebro läns årsredovisning 2022

	95bd6310-5b03-4800-91e2-8f0012d59720
	§ 51	Attestliggare för regionfullmäktiges egen verksamhet år 2023
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	§ 52	Länsgården Fastigheter AB:s byggnation på del av fastigheten Gillershöjden, Hällefors etapp 2– principiellt beslut
	Sammanfattning
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	Omröstningsresultat
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	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	da975e2b-2280-4a0e-99e0-cb276732b713
	§ 53	Borgen Länsgården Fastigheter AB
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Jäv
	Yrkanden
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	294f7825-3182-44fb-85f7-915523772c5b
	§ 54	Anskaffning av tågfordon för att öka reservkapacitet i Mälardalstrafikens trafiksystem
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslut
	Skickas till
	Paragrafen är justerad


	0b4cdd23-4f67-42bf-b59b-bb8a4b3cf801
	§ 55	Förlängning av nuvarande biblioteksplan för Region Örebro län
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Yrkanden
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	9c429148-2264-4698-9664-9f8c9e9ca0bc
	§ 56	Redovisning av motioner och medborgarförslag som inte besvarats inom ett år, 2023
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	ca6b6dd3-d4fa-43be-b6bf-316caf1b5c82
	§ 57	Redovisning av besvarade medborgarförslag
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
	Beslut
	Paragrafen är justerad


	8ec803a0-f392-4bbb-aa03-3ad673a01cd6
	§ 58	Besvarande av motion från Patrik Nyström (SD) och Oscar Lundqvist (SD) om att inrätta en regional kulturarvsfond
	Sammanfattning
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	Paragrafen är justerad


	88fc3710-b9a3-4ff8-9104-6b998026d137
	§ 59	Besvarande av motion från Jessica Carlqvist (V) och Kenneth Lantz (V) om att utveckla dynamisk kollektivtrafik
	Sammanfattning
	Beslutsunderlag
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	Paragrafen är justerad


	793dd63a-f0b9-4f2b-a1b9-19ef3694dab7
	§ 60	Interpellation från Willhelm Sundman (L) om Region Örebro läns kontroll över IT-utrustning
	Paragrafen är justerad


	36b24483-ac7f-47ab-a2ac-404bd47ef31b
	§ 61	Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V)  om arbetsmiljö för personal inom välfärden
	Paragrafen är justerad


	64de0cca-a4b0-490a-9015-304fbcc9cb1b
	Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) angående ansvar för arbetsmiljön för vår personal

	04d052c5-870c-4227-abf6-d28f982958fc
	§ 62	Besvarande av interpellation från Sebastian Cehlin (M) till regionstyrelsens ordförande Andreas Svahn (S) om arbetsmiljön för primärvårdens läkare
	Paragrafen är justerad


	dc9fe6dc-6904-4556-b41b-43a5cd0fde3e
	Svar på interpellation från Sebastian Cehlin (M) angående arbetsmiljön för primärvårdens läkare

	eedf0a9b-4528-4542-8d9e-dbf60b644870
	§ 63	Besvarande av interpellation  från Patrik Nyström (SD) om rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga
	Paragrafen är justerad


	276cebc7-c911-4bc1-b023-1a2eaff4bb13
	Svar på interpellationen ”Rekrytering av personal till avdelning Q i Karlskoga”

	a38c0f78-465f-42c2-b586-d9051d4ce303
	§ 64	Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om hur säkerställs att Örebro läns museums återöppnar senast 2026
	Paragrafen är justerad


	cdbbda53-944c-46e6-8be9-987cd7670db2
	Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) avseende säkerställandet av att återöppningen av Örebro läns museum kan återöppnas senast år 2026

	51d9fbfa-11bb-425d-b085-9f4350adcf7e
	§ 65	Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om att restaurera länsmuseibyggnaden
	Paragrafen är justerad
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	Svar på interpellation från Elin Jensen (SD) avseende restaureringen av länsmuseet i Örebro
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	§ 66	Besvarande av interpellation från Elin Jensen (SD) om hjälp till de behövande i Ukraina
	Paragrafen är justerad
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	Svar på interpellation från Elin Jensen (SD) om hjälp till de behövande i Ukraina
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	§ 67	Besvarande av interpellation om regionen kommer att slopa ersättningen till digitala vårdgivare
	Paragrafen är justerad
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	Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) om regionen kommer att slopa ersättningen till digitala vårdgivare
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	§ 68	Besvarande av interpellation från Jessica Carlqvist (V) om Region Örebro län värnar om CSG:s personal
	Paragrafen är justerad
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	Svar på interpellation från Jessica Carlqvist (V) om Region Örebro län värnar om CSG:s personal
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	§ 69	Allmän frågestund för ledamöterna
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	§ 70	Valärenden
	Beslut
	Paragrafen är justerad
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	§ 71	Avslutning
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